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Yüksek kiralar, krizle baş etmeye çalışan esnafın belini iyice büktü. Merkezi
noktaları bırakıp varoşlara kaçan esnaf, sorunlarına acil çözüm bekliyor

İSTANBUL ve Ankara’yı geride bırakan
İzmir’deki dükkan kira bedelleri esnafı kara
kara düşündürüyor. Kiraların esnafın adeta
nefesini kestiğini belirten İzmir Kuaförler
Odası Başkanı Sezai Apaydın,
“Meslektaşlarımızın bazıları bu problemi aynı
dükkanı ortak kullanarak çözmeye çalışıyor.
Fahiş kira fiyatları sürerse bu çözüm de bir
yere kadar gidebilir” dedi. Yüksek kira
fiyatlarının esnafı zorladığını vurgulayan İzmir
Elektronikçiler Odası Başkanvekili Çetin
Akbıyık, “Esnaf yaşarsa şehir yaşar. Esnaf
güçlenirse ekonomi de güçlenir” diye konuştu. 

SELANİK’Egiden İzmir Büyükşehir
Belediye Başkanı Cemil Tugay, Atatürk
Evi’ni ziyaret etti; iki şehir arasında
ekonomik, kültürel ve sosyal ilişkilerin
önünü açacak önemli mesajlar verdi. � 6’da

ÖZLENEN TABLO

‘Kürt sorununu
yok saymasınlar!’

BARIŞ ÇAĞRISI

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli'nin
sözlerine tepki gösteren Demokrat Parti
İzmir Milletvekili Haydar Altıntaş, “Herkes
ağzındaki baklayı çıkarsın, milletin önüne
ne koymak istiyorlarsa getirsinler
koysunlar” açıklamasında bulundu. � 4’te

DP DE TEPKİLİ

‘Tarihi 
Çarşı’ya
koruma

‘İZMİR Tarihi Liman Kenti Panelleri’
etkinliğinde konuşan Konak Belediye
Başkanı Nilüfer Çınarlı Mutlu,
Kemeraltı’nın korunmasını
gerektiğini hatırlattı. �  3’te

EGE Mobilya Kağıt ve Orman
Ürünleri İhracatçıları Birliği’nin
Ezber Bozan Yarışması, tasarımcılar
için gerçek bir dönüm noktası
niteliği taşıyor. �  12’de

Yetenekli
gençler 

için fırsat

İlçe ilçe, dalga
dalga yayılıyor
İZMİR’DEKİ ilçe belediyelerinde
yaşanan grev dalgası her geçen gün
etkisini artırarak devam ediyor. 14
Ekim’de sürecin sinyallerini veren
DİSK Ege Bölge Temsilcisi Memiş Sarı,
anlaşma için gayret gösterdiklerini
söyledi;  SODEMSEN’e yüklendi.  � 3’te

60 ülkeden 2 binden fazla sektör
temsilcisinin katılımıyla
Antalya Turizm Fuarı (ATF24)
bu yıl altıncı kez ‘Merhaba’
dedi. Ege Telgraf Dijital
Platformu Sorumlu Yazı 
İşleri Müdürü Aycan
Suphandağlı’nın da katıldığı
fuarda sektörün geleceği
masaya yatırıldı. � 9’da

Türkiye'nin turizm sektöründeki bacasız sanayinin öncülerinden
ATF24 görkemli bir açılışla Antalya Expo Center'da başladı
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Paraya ulaşmak
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İhracat ve 
adam olmak
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Buram buram
kültür ve sanat
TÜRKİYE Kültür Yolu Festivali'nin bu
yıl 15'inci durağı olacak İzmir,
konserlerden sergilere, tiyatrodan
opera ve bale gösterilerine,
söyleşilerden atölyeler ve dijital
sanatlara kadar yüzlerce etkinliğe
evsahipliği yapacak.  � 12’de

GREV SARMALI
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HABERHABER

NİHAT
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Çeşme’den tüm
dünyaya mesaj
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Kış uykusu!

‘Komşu’ şehirde
dostluğun resmi

DİYARBAKIR’DA konuşan CHP Genel
Başkanı Özgür Özel, “Kürtlerin yaşadığı
sorunlar sadece bir kişinin Meclis'te
konuşmasıyla değil, 86 milyonun
temsilcilerinin parlamentoda
oturmasıyla, konuşmasıyla, demokratik
siyasetin önünün açılmasıyla
çözülebilecektir” dedi. � 4’te

Özgür
Özel

‘Hayretle ibretle
takip ediyoruz’

Haydar
Altıntaş
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PROFESYONELLERİN
YENİ TURİZM ROTASI

KİRALAR ATEŞ PAHASI

‘GÖÇ FURYASI VAR’
KÜÇÜK esnafın büyük kentlerin merkezi
konumunda yaşam mücadelesi verdiğini
belirten emlakçı Hüseyin Güçlü, “Kira fiyatları
öyle yüksek ki, esnaf sadece kira ödeyebilmek
için çalışıyor. Birçok esnaf kent
merkezlerinden çeperlere doğru göç başlattı.
Yüksek faizli mevduat hesapları, yatırımcıların
ticari alanlara yatırım yapmalarını engelliyor.
Bu da esnafımızın uygun kira koşullarında
kullanabileceği projelerin hayata
geçirilmesini zorlaştırıyor. Eğer yeni
politikalar geliştirilmezse, esnafın bu zor
şartlarla mücadelesi her geçen gün daha da
zorlaşacak” ifadelerini kullandı.  � 5’te

Sezai Apaydın Çetin Akbıyık Hüseyin Güçlü

ÖZELÖZEL
HABERHABER

MHP
lideri Devlet
Bahçeli’nin
terörist
Abdullah Öcalan
için yaptığı
çağrıya sert
yanıt veren İYİ
Parti Genel Başkanı Müsavat
Dervişioğlu, “Bu büyük milletin
geleceğini katlettiniz. Al şimdi bu
ipi baş köşede başının ucuna as!”
diye konuştu.  � 4’te

DERVİŞOĞLU’NDAN

Müsavat
Dervişioğlu

Bahçeli’ye zehir
zemberek sözler!
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YERİNDE FUARCILIK

Ankara'nın Kahramankazan ilçesindeki Türk Havacılık ve Uzay
Sanayii AŞ'ye (TUSAŞ) tesislerine yönelik terör saldırısı düzenlendi 
TUSAŞ önünden silah ve patlama sesleri
duyuldu. Patlama ve silah seslerinin
duyulması üzerine bölgeye güvenlik güçleri,
itfaiye ve sağlık ekipleri sevk edildi. İçişleri
Bakanı Ali Yerlikaya, TUSAŞ'ın Ankara'nın
Kahramankazan ilçesinde bulunan
tesislerine düzenlenen terör saldırısına
ilişkin sosyal medya hesabından açıklama
yaptı. Bakan Yerlikaya, “Türk Havacılık ve

Uzay Sanayii AŞ. (TUSAŞ) Ankara
Kahramankazan tesislerine yönelik terör
saldırısı gerçekleştirilmiştir. Saldırı sonrası
maalesef şehit ve yaralılarımız
bulunmaktadır. Şehitlerimize Allah’tan
rahmet; yaralılarımıza acil şifalar diliyorum.
Gelişmelerden kamuoyu bilgilendirilecektir.
Resmi kaynaklardan yapılacak açıklamaları
dikkate alınız” ifadelerine yer verdi. 

TUSAŞ TESİSLERİNE TERÖR SALDIRISI

Ali
Yerlikaya
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Swissotel Büyük Efes’te yöresel

tatlar etkinlikleri Kayseri mutfağı

ile devam ediyor. Café Swiss, 26

Ekim’e kadar rotasını Kayseri’ye

çevirerek, bu özel haftada
Kayseri'nin eşsiz lezzetlerini
misafirlerinin beğenisine sunuyor.

Her gün 12:00 - 15:00 saatleri

arasında düzenlenen açık büfede,

Kayseri mutfağının zengin ve
otantik tatlarını keşfetmek isteyen

misafirler için eşsiz bir deneyim

sunulacak. Geleneksel lezzetlerin

modern dokunuşlarla buluştuğu bu

etkinlikte, Kayseri’nin ünlü
mantısından pastırmasına, mantı

çorbasından yağlamaya kadar pek

çok özel tat misafirlerle buluşacak.

YUNUS
EMRE
ÇINAR

İdil Yıldırım,Yaşam Orak, Arzu Baysal Yeliz Yüksel, Pelin Bahsi, Rengin Arzu

Pınar çiftçi Yılmaz, Ayşe Gezici
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Damla Demir Yılmaz, Dilan Demir
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Damla
Demir Yılmaz'ın

evsahipliğinde Novar

Poliklinikleri, cemiyet hayatının

tanınmış simalarını ağırladı. Kendine

bakmayı seven İzmirli iş kadınları 

Ezgi Görücüoğlu davetiyle Novar

Poliklinikleri doktorlarının yeni 

trend estetik uygulamalarını 

dinledi. 
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Gözde
Köroğlu

İdil Akdede, Özge Gurbet

Feyza
Aydın

Ezgi 
Görücüoğlu
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Akademik kariyeri ile tanınan Dr. Özgün Çekiç, Whoax İnteriors Art’ın kurucusu Ayça
Gürgönül'ün evsahipliğinde İzmir cemiyet hayatının tanınmış iş kadınları ile bir
araya geldi. Etkinlikte Dr. Özgün Çekiç, “Öz düzenleme becerileri ile anda kalma”

atölyesinde katılımcılarla buluştu.  Atölyede farkındalık yaratan Çekiç ilgiyle dinlendi.

YUNUS
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ÇINAR
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İzmirlileri zor
günler bekliyor

‘Kemeraltı yaşamalı ve dünyaya tanıtılmalı!’

İzmir’deki ilçe belediyelerinde
yaşanan grev dalgası her geçen
gün etkisini artırarak devam
ediyor. 14 Ekim’de grev sürecinin
sinyallerini veren DİSK Ege Bölge
Temsilcisi Memiş Sarı ilçe
belediyelerinde yaşanan toplu iş
sözleşmelerinden dolayı “Geçim
yoksa seçim var” demişti. Anlaşma
için tüm gayreti gösterdiklerini
aktaran Sarı, SODEMSEN’e
yüklendi. Sarı’nın açıklamalarının
ardından ilk grev ilanı
Bornova’dan geldi. 

‘MÜCADELE EDECEĞİZ’
11 Kasım’daki grevin ilanını

belediye binasına asan işçiler
Bornova Belediye Başkanı Ömer
Eşki’ye çağrıda bulundu. DİSK
Genel-İş İzmir 7 No’lu Şube
Sekreteri Uğur Nazlıoğlu işçiler
adına yaptığı açıklamada “Üreten
bizlerin yoksulluğa itildiği
ülkemizde ülkeyi yönetenlerin bir
avuç zenginle refah içinde
yaşadığını görüyoruz” dedi.
Beklentilerin karşılanmadığı
noktada ilk grev uygulamasının
Bornova Belediyesi Personel
A.Ş.’de olacağını söyleyen
Nazlıoğlu, “Haklarımız için
mücadele edeceğiz” dedi. 

Bornova’nın ardından bir diğer

grev ilanı kararı Buca’dan geldi.
Buca Belediyesi İmar A.Ş.’de
DİSK’e bağlı işçiler 21 Ekim
Pazartesi günü sabah saatlerinde
Buca
Belediyesi
önünde
toplanarak
“Buca
işçisi köle
değildir”
dedi.
DİSK
Genel-İş
Sendikası
İzmir 5
Nolu Şube
Başkanı
Savaş
Aras,
“Bizi açlıktan kurtaramayacaksınız
12 Kasım’da biz greve çıkıyoruz”
dedi. 

“BAŞKAN MASAYA GELSİN”
Grev ilanının asıldığı üçüncü

ilçe ise Bayraklı oldu. Toplu iş

sözleşmesi sürecinde teklif edilen
rakamların ev kirasına ve
doğalgaza yetmediğini söyleyen
DİSK 6 No’lu Şube Sekreteri

Muhsin
Akıcı “Biz
Bayraklı
emekçileri
de geçim
yoksa
mücadele
var, grev var
şiarıyla,
önümüzdeki
26 Kasım
günü greve
çıkıyoruz”
ifadelerini
kullandı.
Bayraklı

Belediye Başkanı İrfan Önal’a
seslenen Akıcı, “Belediye
başkanımızı masaya davet
ediyoruz. Aksi takdirde 26 Kasım
günü Bayraklı Belediyesi
emekçileri greve çıkacaktır.
Buradan ilan ediyoruz; mücadeleyi

alanlara ve sokaklara taşıyacağız”
ifadelerini kullandı. 

Bir grev ilanı da Karşıyaka
Belediyesi işçilerinden geldi. 113
gündür ücrette teklif dahi
verilmediğini ve sözleşmenin
tıkanma noktasına geldiğini
söyleyen DİSK 8 Nolu Şube
Başkanı Deniz Şahin Gümüştekin,
“İşçinin emeği SODEMSEN’in
oyuncağı değildir. Eğer belediye
yönetimi toplu sözleşmemizi
ciddiye alıp SODEMSEN’i
devreden çıkartıp ciddi bir teklif
vermezse bizleri açlık sınırının
altında çalıştırmaya devam ederse
tam olarak bin 227 işçi 19
Kasım’da belediyenin önüne iner
grev halayını da çekeriz” dedi.  

Grev ilanlarının asılmasıyla
birlikte işçiler ilk tepkilerini
göstermiş olurken İlçe Belediye
Başkanları anlaşma sağlanması
için henüz adım atmadı. Sürecin
bu şekilde devam etmesi halinde
üç ilçede hizmetlerin aksaması
öngörülüyor.

Karabağlar'da Cumhuriyet coşkusu
Karabağlar Belediyesi'nin 1

hafta boyunca ilçenin tüm
noktalarında düzenleyeceği
Cumhuriyet Bayramı etkinliklerin
açılışı İFOD sergisi ile başladı.
“Fotoğraflarla Cumhuriyet”
isimli fotoğraf sergisinin açılışını
Karabağlar Belediyesi Başkan
Yardımcısı Elvin Sönmez Güler
yaptı. Belediye ana hizmet
binasında açılan ve 18 fotoğraf
sanatçısının 30 eserinin yer
alacağı sergi 31 Ekim tarihine
kadar açık kalacak. Etkinlikler
kapsamında - Fahrettin Altay
Mahallesi-Haydar Mert Parkı'nda
“Cumhuriyete giden yol” isimli

belgesel gösterimi de
düzenlendi. İşgal günleriyle
başlayan ve Türkiye
Cumhuriyeti’nin kuruluş sürecinin
yer aldığı belgesel gösterisi
mahalle sakinleri tarafından ilgiyle
izlendi. 29 Ekim Cumhuriyet
Bayramı kutlamaları kapsamında
ayrıca ana hizmet binasındaki
Muzaffer İzgü Konferans Salonu
muhteşem bir gösteriye ev
sahipliği yaptı. Sanatçılar Orhan
Aydın, Metin Coşkun, Dengin
Ceyhan ve Gülcan Altan'ın
“Yaşasın Cumhuriyet” adlı
müzikli gösteri büyük beğeni
topladı. (Haber Merkezi)

Konak Belediye Başkanı
Nilüfer Çınarlı Mutlu, İzmir Katip
Çelebi Üniversitesi ve UNESCO
İzmir Tarihi Liman Kenti Alan
Başkanlığı iş birliğinde İzmir’in
günümüzdeki yaşayan miras alanı
Kemeraltı bölgesine özgü tarih,
ticaret, kültür ve turizm konularını
masaya yatırmak üzere
düzenlenen “İzmir Tarihi Liman
Kenti Panelleri” etkinliğine
katıldı. Kemeraltı’nın İzmir’in
kalbinde yer alan ve tarih boyunca
birçok kültürün izlerini taşıyan
önemli bir merkez olduğuna vurgu
yapan Konak Belediye Başkanı
Nilüfer Çınarlı Mutlu, “İzmir, 8
bin 500 yıllık tarihiyle bu ilgiyi ve
çalışmaları çok hak eden bir şehir.
Biz de bu çalışmaların bir parçası
olmaktan dolayı çok mutluyuz.
Önümüzdeki süreçte Konak’ın
tüm tarihi envanterine sahip

çıkmak, ayağa kaldırmak ve hayata
dahil etmek için elimizden gelen
tüm çabayı göstereceğiz. Özellikle
Kemeraltı’nın korunmasını sadece
geçmişe sahip çıkmak değil
geleceği şekillendirmek olarak da
görüyoruz.

Hem tarihi dokuyu yaşatmayı
hem de bu değerleri tüm dünyaya
tanıtmak istiyoruz. Korumaya

dönük farklı çalışmalar içerisine
girdik. Kemeraltı’ndaki tarihi
yapıların yangın riskine karşı
Elektrik Mühendisleri Odası İzmir
Şubesi ile yeni bir protokol
imzalıyoruz ve her bir yapıyı tek
tek tesisat açısından kontrol
ederek dirençli hale getirmek
istiyoruz. Mutluluk Kahvesi ve
Oyun Evi gibi açtığımız

mekanlarla Kemeraltı’nı görünür
kılmak ve canlandırmak amacımız
var. Ayağa kalkmış tarihi
yapılarının içerisinde kendimizi
yaşarken bulacağımız bir Konak
hayaliyle yola çıktık. Bizler her
zaman yanınızdayız, birlikte
bambaşka bir İzmir ve Konak
yaratacağımıza inanıyoruz” dedi.
(Haber Merkezi)

Tam 26 yıl hapisle 
aranan yağmacı

Silahlı yağma suçundan 26 yılın üzerinde
hapis cezasıyla aranan zanlı, Konak’ta polis
ekipleri tarafından yakalandı. İzmir Asayiş
Şube Müdürlüğü Güven Timleri Büro
Amirliği ekipleri, Konak’ta yürüttüğü
faaliyetler esnasında şüphe üzerine bir
kişiyi durdurarak kimliğini sorguladı.
Şüphelinin 'silahlı yağma suçundan 26 yıl 4
ay 10 gün kesinleşmiş hapis cezasıyla
aranan M.T. olduğunu belirleyen ekipler
şüpheliyi gözaltına aldı. Emniyetteki
işlemlerinin ardından M.T., adli mercilere
teslim edildi. (İHA)

AKRABASINI VURDU!
Yakalandı, tutuklandı

Çiğli’de akrabasını tabancayla vurduktan
sonra kayıplara karışan cinayet şüphelisi,
Konak’ta yakalandı. Şüpheli, emniyetteki
işlemlerin ardından çıkarıldığı mahkemece
tutuklandı. Olay, Evka-2 Mahallesi 6800
Sokak'ta meydana geldi. Serdar Çakmak ile
daha önce aralarında husumet bulunan
akrabası G.S. arasında tartışma çıktı. Olayın
büyümesi üzerine G.S., tabancayla ateş
ederek Çakmak'ı yaraladı ve hızla bölgeden
kaçtı. Çakmak hastanede, yaşam savaşını
kaybetti. G.S.'nin Konak ilçesi Kuruçay
bölgesinde saklandığını belirleyen Cinayet
Büro Amirliği ve Motosikletli Yunus Timleri
ekipleri, şüpheliyi kıskıvrak yakaladı. G.S.,
çıkarıldığı mahkemece tutuklandı. (İHA)

Kadınlar Günü’nde 
kadın öldürmüştü...

Kaçakçılara baskın
57 kişi gözaltında

Kaçakçılık Suçlarıyla Mücadele Şube
Müdürlüğü ekiplerinin koordinesinde,
Türkiye'de ithalatı yasak olan özellikle okul
çevrelerinde faaliyet gösteren elektronik
sigara satışı yapan iş yerlerine ve bu
ürünlerin dağıtımını yapan depolara,
operasyon düzenlendi. 285 personelin
katıldığı operasyonda 357 iş yeri denetlendi.
Yapılan aramalarda 31 iş yerinde kaçak
ürün tespit edilirken, toplam 57 kişi
gözaltına alındı. Aramalarda piyasa değeri
10 milyon TL olan elektronik sigara cihazı,
sigara likidi, makaron, gümrük kaçağı
sigara, puro, nargile melası, kıyılmış tütün,
cinsel içerikli ürün, sigara sarma kağıdı ele
geçirildi. (DHA)

24 Ekim 2024 Perşembe 3KENT-YAŞAM Editör: Hakan Serbest Tasarım: Mehmet Güçlü Güler

Helil
Kınay

İzmir’de 8 Mart Dünya Kadınlar
Günü'nde İlayda Alkan'ı (20) öldürüp, annesi
Oya Taran'ı (45) yaralayan tutuklu sanık
Yunus Yılmaz (32), duruşmada, "Olayın
öncesinde İlayda tarafından sağ
bacağımdan bıçaklandım" dedi.
İddianamede, tutuklu sanık Yılmaz için
'Kasten öldürme' suçundan ağırlaştırılmış
müebbet ve 'Kadına yönelik kasten
öldürmeye teşebbüs' suçundan 13 yıldan 20
yıla kadar hapis cezası istendi. Sanık Yılmaz,
"Yürüdüğüm esnada bankta oturan 2 kadın
gördüm. Yanlarına doğru gittim. Ancak ne
sebeple gittiğimi hatırlamıyorum.
Hatırladığım tek şey; kadınların yanına
yaklaştığımda birinin beni sağ bacağımdan
bıçaklaması oldu" dedi. (DHA)

İlayda Alkan
Yunus 
Yılmaz

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Bornova, Buca,
Bayraklı ve
Karşıyaka

belediyelerine grev
ilanı asıldı.

Sendikacılar
SODEMSEN’i

suçladı. Uzmanlara
göre ise İzmir zor
günler geçirecek

MEMDUH GÜNEY
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“Barış gelecekse
CHPengel olmaz”

CUMHURBAŞKANI 
BRICS için Rusya’da

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, 22-24 Ekim tarihleri arasında
Rusya'ya bağlı Tataristan
Cumhuriyeti'nin başkenti Kazan'da
düzenlenen BRICS Zirvesi’ne katılmak
üzere özel uçak ‘CAN’ ile saat 10.35’te
Rusya’ya gitti. Erdoğan, Esenboğa
Havalimanı’nda Cumhurbaşkanı
Yardımcısı Cevdet Yılmaz, Ankara
Valisi Vasip Şahin, AK Parti Genel
Başkanvekili Efkan Ala ve diğer ilgililer
tarafından uğurlandı. Erdoğan ile eşi
Emine Erdoğan, Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan, Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanı Alparslan Bayraktar, Ticaret
Bakanı Ömer Bolat, Cumhurbaşkanlığı
İletişim Başkanı Fahrettin Altun, Milli
İstihbarat Teşkilatı (MİT) Başkanı
İbrahim Kalın, Cumhurbaşkanı Dış
Politika ve Güvenlik Başdanışmanı Akif
Çağatay Kılıç ile AK Parti Genel
Başkan Yardımcısı ve Parti Sözcüsü
Ömer Çelik de Tataristan'a gitti.
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın zirve
kapsamında Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin ile bir görüşme
gerçekleştirmesi planlanıyor. İki liderin
ikili ilişkilerin yanı sıra uluslararası
gelişmeler üzerine de fikir alışverişinde
bulunması bekleniyor. (İHA)

CHP Genel Başkanı Özgür
Özel'in Diyarbakır, Batman, Mardin,
Şırnak, Hakkari ve Van'ı kapsayan
bölge turu başladı. Özel, ziyaretinin
ilk durağı Diyarbakır'da bir otelde 24
kadın STK temsilcisi ile bir araya
geldi. Burada gazetecilere
açıklamada bulunan Özel, “Sayın
Bahçeli'nin açıklamalarıyla önemli
bir eşikteyiz” diyerek, “Şimdi herkes
neyin ne olduğunu anlamaya
çalışıyor ama biz, meseleye şuradan
bakıyoruz. Eğer Sayın Bahçeli'nin
söylediği söz, bir kişinin özgürlüğü
bir kişiye af ona verilecek bir kürsü,
oradan söylenecek bir söz,
lağvolacak bir örgüt ve her şey
tamamdır. Maalesef hiçbir şey
tamam değildir o anlamda. Son
söyleyeceğimi baştan bir kez daha
söyleyeyim. Cumhuriyet Halk Partisi
de barışa giden annelerin gözünün
yaşını durdurmaya yönelik olan şehit
gelmesine, çatışmalar olmasına ve
Türkiye'nin gelişimine engel olan bu
sürecin tamamlanması, bitmesi,
ortadan kalkması için terörün

durması için terör örgütünün
ortadan kalkması için Türkiye'nin 86
milyon birden barış içinde
kucaklaşabilmesi için atılacak her
adımı da önemsiyor ve engel
olmayacak. Kimin sözü varsa da
kıymetlidir, söylesin ama şu söz
söylenmesin: Türkiye'de Kürt sorunu
yoktur. Bir sorun vardır, onu da birisi
konuşunca bitecektir. O zaman işte
şu noktaya geliyorsunuz. Bu masayı
diğer bölgedeki kadınların

sorunlarını bu masayı daha da
genişleterek Diyarbakır'daki
Türklerin sorunları, Türkiye'deki 26
milyon Kürdün sorununu yok
sayılırsınız. O zaman aslında iyi bir
şey yapayım derken hepimizi çok
daha kötü bir şeye razı etmeye
çalışıyoruz. Bunu kabul etmek
mümkün değil. Kürt sorunu vardır
tam da şurada. Kürdün sorununun
olup olmadığına Kürtler karar verir,
devlet karar veremez. Büyük devlet

karar vermiş, küçük devlet de dün
ilan etmiş gibi görünüyor. Onların
demesiyle Kürt sorunu bitmez.
Aksine onlar böyle dedikçe
derinleşir. O yüzden Kürtlerin
sorunları, Kürtler sorunum kalmadı
diyene kadar vardır ve çözülmesi
gerekir. Biz de bununla ilgili
elimizden gelen her türlü katkıyı
ifade etmeye devam edeceğiz” diye
konuştu. 

"Terörün varlığı tüm Türkiye'nin
sorunudur, Kürtlerin sorunları da
sadece Kürtlerin değil, tüm
Türkiye'nin sorunudur" diyen Özel,
“Sonuç olarak kapalı kapılar ardında
biz yaptık, oldu anlayışı değil.
Kürtleri yaşadığı sorunları gören,
çözülme iradesi gösteren, önerileri
ortaya koyan, 86 milyonun
temsilcilerin olduğu mecliste kuran
bir anlayışı savunuyoruz. Bu ülkede
yaşayan herkesin Türklerin de
Kürtlerin de geleceği yalnızca sivil
demokratik siyasetten geçer, doğru
yol budur” ifadelerini kullandı.
(İHA)

MHP lideri Devlet
Bahçeli’nin İmralı’da ömür boyu
hapse çarptırılan bölücü terör
örgütünün liderinin, sözde
örgütü lağvetmek için Meclis
kürsüsünden konuşturulması
teklifine tepkiler çığ gibi
yükseliyor. 

TBMM’de partisinin grup
toplantısında konuşan İYİ Parti
Genel Başkanı Müsavat
Dervişioğlu, MHP lideri Devlet
Bahçeli’nin terör örgütü lideri
Abdullah Öcalan için yaptığı
çağrıya sert bir yanıt verdi.
Dervişoğlu, Bahçeli’ye yönelik
eleştirilerini dile getirirken,
kürsüden ip fırlatarak dikkat
çekti. “Bu büyük milletin
anılarını yok ettiniz! Bu büyük
milletin geleceğini katlettiniz!
Al şimdi bu ipi baş köşede
başının ucuna as!” dedi. 

Dervişoğlu, Bahçeli’nin
“Gelsin TBMM’de DEM
sıralarına katılıp silah bıraktığını
ilan etsin” çağrısına karşı
çıkarak, “Tayyip Erdoğan’ı
tekrar cumhurbaşkanı adayı
yapmak uğruna ihanete el
uzatmak düşüklüğüne asla
katlanamayız” şeklinde konuştu.
İktidarın halkın can, mal ve
namusunu koruma görevini

bıraktığını belirten Dervişioğlu,
mevcut iktidarın meşruiyetini
kaybettiğini vurguladı.

Dervişoğlu, geçmişte
Bahçeli’nin Cumhurbaşkanı
Erdoğan’a ip attığını
hatırlatarak, “Bahçeli ‘Ben
asamadım, sen as’ demişti.
Madem ki milattır, o zaman
onun da bir hatırası olsun”
ifadelerini kullandı. 

Ayrıca, CHP Genel Başkanı
Özgür Özel’e de tepki gösteren
Dervişoğlu, Özel’in Bahçeli’ye
verdiği cevaba dikkat çekerek,
“Ahlak ve vicdanını yitirmiş bu
iktidar, akıl ve izanını yitirmiş
ortağı, vatan toprağını gezmek
için icazet bekleyen sözde ana
muhalefet artık bizler için yok
hükmündedir” dedi.
(Haber Merkezi)

Özgür Özel, Diyarbakır’da konuştu, “CHP, Türkiye'nin 86 milyon birden
barış içinde kucaklaşabilmesi için atılacak her adımı da önemsiyor” dedi

Bahçeli’ye sert tepki!
Dervişoğlu’ndan 
İYİ Parti Genel Başkanı Müsavat Dervişioğlu, partisinin grup toplantısında
kürsüden ip fırlattı, MHP liderine, “Al bu ipi başucuna as” diye konuştu

Demokrat Parti (DP) İzmir
Milletvekili Haydar Altıntaş, Meclis'te
düzenlediği basın toplantısında, MHP
Genel Başkanı Devlet Bahçeli'nin
TBMM'de Grup Toplantısı'nda yaptığı
konuşmanın ardından Demokrat Parti,
İYİ Parti ve Saadet Partisi dışında
Meclis'teki tüm siyasi partilerin yeni
bir açılım sürecini ifa etmek için
kuyruğa girdiğini belirtti. Bahçeli'nin,
"Terörist başının tecridi kaldırılırsa,
gelsin TBMM DEM Parti Grup
Toplantısı'nda konuşsun, terörün
tamamen bittiğini ve örgütün
lağvedildiğini haykırsın." sözlerini
büyük bir hayret ve ibretle izlediğini

kaydeden Altıntaş, "2015'te bittiğini
zannettiğimiz çözüm sürecini birtakım
dış mihraklardan, güçlerden gelen
talimat çerçevesinde yeniden ortaya
çıkarmak için el birliğiyle anlaşma
yapılmış ve siyasi partiler de belirli
şartlar ortaya sürerek veya
sürmeksizin bu açılım sürecinin
kenarında olacaklarını beyan
etmişlerdir. Herkes ağzındaki baklayı
çıkarsın, gerçek olarak milletin önüne
ne koymak istiyorlarsa getirsinler
koysunlar. Geçmişteki tecrübeleri
yeniden yaşayarak, aynı suda iki defa
yıkanarak, 'Müslüman aynı delikten iki
kez ısırılmaz' lafına rağmen yeniden

aynı sonuçları tekrar ederek sonuç
almaya çalışmak akılla bağdaşmaz.
Hükümetin ve ortaklarının bugün
uygulamakta olduğu açılım sürecine
ve yapılmak istenen anayasa
değişikliğine bu milletin hayrına
olmayacağı gerekçesiyle yedi düvele
ilan ediyoruz ki karşı çıkacağız. Türk
milleti parlamentodan geçse bile
referanduma götürülecek olan bu
anayasanın karşısına kale gibi
dikilecek; bayrağını, özgürlüğünü,
bağımsızlığını, millet olma hakkını ve
hukukunu kendi eliyle koruyarak bu işi
yapan siyasetçileri utandıracak diye
düşünüyorum" diye konuştu. (AA)

DP’li Altıntaş: Herkes ağzındaki baklayı çıkarsın

Türkiye
ihracatı ve
adam gibi
adamları
bulmak!

Eskiden dünya ticaretine ‘Siyonizm’
hâkimdi. Şimdilerde ABD’nin yardımıyla
savaşmaktan gözünü açamayan İsrail, bu
ticareti Çin’e kaptırdı. Tabi ki Türkiye
ihracatçıları da boş durmuyor. İhracatta adım
atmadık ülke bırakmıyor. Türkiye yetiştirdiği
ve imalatını yaptığı ürünlerle dünya
ülkelerine yaptığı ihracat ürünleriyle
piyasalarda rağbet görüyor. EİBYSM ve EİB
Başkan Yardımcısı Hayrettin Uçak, önceki
gün ilk satsuma olarak mandalin ihracatını
dünya ülkelerine göndermek üzere TIR’ları
törenle yola çıkardı. Bu ne demek Türk
ürünlerinin dünya ülkelerinde marketlere
girmeye başlaması ve her eve girmesi
sofralarda olması demektir. Hayrettin Uçak;
“Mandalina ihracatımız 2023 yılında 576
milyon dolara ulaştı ve ihracatın yüzde 52’sini
oluşturdu. 2024 yılı için mandalina ihracatı
hedefi 600 milyon dolar. Satsuma için 150
milyon dolar olacak. Türkiye de yetişen her
sebze ve meyveyi dünya sofralarına
göndermekten Türkiye ve Ege İhracatçılar
Birliği olarak gurur duyuyoruz” diyor… 

Türkiye Milli Savunmadan tutun da her
ürünü kendisi yetiştirip, kendisi imal ettiği
ürünleri ve malları iç piyasaya verdiği gibi
dünya ülkelerine de ihraç etmemenin
gururunu yaşamaktadır. Bu ürünleri
yetiştirmek ve Milli Savunma ihtiyaçlarını
karşılamak için imalatların sürmesi de ithalatı
azaltıp kendi ihtiyaçlarımızı kendimizin
yapması demektir. Yeter ki Türkiye’nin
karşısında “Adam gibi adamlar olsun.”
Türkiye her yere yeter ve dünyada barışını
savunan tek ülkedir…

Hekimlerin açıklamalarına göre, zeytin
hasadı ile birlikte, yüksek tansiyon
vakalarında mevsimlik bir fırlama var. Bunun
nedeni de ‘çakistes’ tüketimine bağlanıyor.
Çakistes zeytin de tuzsuz olmaz ki Çakistes
sofralık zeytinler mutlaka tuzlanmalıdır. Tuz
zeytini diri ve sert tutar. Tuzlanmayan
zeytinler erimeye başlar. Ama biz
tansiyonlarımıza dikkat edelim ki sağlığımız
bozulmasın…

Gıda gündeminin manşetlerine oturtulan
Köfteci Yusuf’un köftesini dillerine
dolayanlar önlerinde kuyruklar oluşturulan o
popüler Avrupai hamburger türlerinin
hamulesini de niye dikkatle incelemezler?
Avrupa Hamburger’imiş! “Ham”ın Türkçe
anlamı ne peki? ‘Domuz eti,’ Türkiye’de et
türlerinin en pahalısıdır. Köfteci Yusuf veya
bir başkaları, adam köftesine neden domuz
eti katsın ki?

Tarım ve Orman Bakanlığı yayınladığı
‘Sağlığı Tehlikeye Düşürecek Gıdalar’
listesini güncellenmeyi sürdürürken kuyu
kebabında viski, başka bir lokantanın
kokoreç ürününde ise votka çıktı… Alkolün
ne ilgisi var kebap malzemesinde?

Amaç fiyatı yükseltmek mi, alkolizmi
kışkırtmak mı, yoksa Yeşilaycıları
mandepsiye bastırmak mı? Burada anlam
veremedim. Tarım Bakanlığı tabi ki hileli
ürün satanları halkın sağlığıyla oynayanları
tespit edip insanları aydınlatmak için
yayınlaması çok güzel ama bazı ürünlerde
kokoreç gibi ve buna benzer ürünlerde alkol
bulunması bana ters geldi…

Burada bir haftanın öğüdünü yazmak
isterim. Giardono Bruno’dan: “Çok
önemlidir, göz önünde bulundurulsun…
Tanrı, iradesini hâkim kılmak için
yeryüzündeki iyi insanları kullanır;
yeryüzündeki kötü insanlar ise kendi
iradelerini hakim kılmak için Tanrı’yı
kullanır.” Büyük harflerle yazılması gereken:
SUYUN AKIP YOLUNU BULMASINI
ENGELLEYENLER DE VAR…

Temel’in dünyasından biz bir anekdotu
sunayım: Temel’e sormuşlar; “Alkolü
bırakmak isteyenlere bir tavsiyen var mı?”
diye. Hazır cevap olan Temel, “Alkol
insanlar için çok zararlıdır. Alkolü bırakmak
isteyenler derhal benim eve bıraksınlar”
demiş. Daha ne yazayım, ne söyleyeyim.
Allah bizleri adam gibi adamlarla
karşılaştırsın. Allah sonumuzu iyi etsin…

DABAKAN

PİRİNCİNTAŞLARI
VAHAPvdabakan@gmail.com
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‘Mavi yengeç’le 
İEÜ’ye ödül geldi

Lojistik Derneği (LODER) ve Mars
Logistics iş birliğiyle düzenlenen
Üniversitelerarası Lojistik Vaka
Yarışması’na, Türkiye genelinden
çok sayıda iddialı proje katıldı.
Yarışma, 3 farklı kategoride
gerçekleşti. İzmir Ekonomili
gençler, adında lojistik kelimesi
geçen lisans programlarında
okuyan öğrencilerin yer aldığı A
kategorisinde yarıştı. İzmir
Ekonomi Üniversitesi (İEÜ) Lojistik
Yönetimi Bölümü öğrencileri
Hüseyin Sabuncu, Özkan Öztürk ve
Nazım Berktuğ Aşer, bu yıl 21’incisi
düzenlenen Üniversitelerarası
Lojistik Vaka Yarışması’nda Türkiye
ikincisi oldu. (Haber Merkezi)

ZÜBEYDE ANA’NIN 
Mutfağı Karşıyaka’da

Karşıyaka Belediyesi tarafından
Cumhuriyet Bayramı etkinlikleri
kapsamında düzenlenen “Zübeyde
Hanım’ın Mutfağı Sergisi”, yarın
Cordelion Mutfak Sanatları
Merkezi’nde açılıyor. Dönemin
mutfak kültürü ile Zübeyde Anne’nin
mutfağını ve Atatürk’ün çocukluk
sofrasını canlandıracak olan sergi,
üç ay boyunca haftanın her günü
ziyaret
edilebilecek.
Başkan
Yıldız Ünsal
“Zübeyde
Hanım’ın
mutfağına
dair bir ilk
olan
sergimize
herkesi bekliyoruz” dedi. Karşıyaka
Belediyesi Kültür ve Sosyal İşler
Müdürlüğü’nün hazırladığı sergide,
19. yüzyılın sonu ile 20. yüzyılın
başını yansıtan mutfak kültürü
öğeleri bir araya getirildi. Bu
doğrultuda belediye ekipleri
tarafından sergi alanına, Atatürk’ün
Selanik’te çocukluğunun geçtiği
evdeki mutfağın bir benzeri yapıldı.
(Haber Merkezi)

İstanbul ve Ankara’yı geride
bırakan İzmir’deki dükkan kira
bedelleri esnafı kara kara
düşündürüyor! Şehrin kalbinden
uzaklaşan küçük işletmeler, çeperlere
göç ediyor. Home ofis, ortak ofis ve
dükkan gibi geçici çözümler üreten
esnaf, mülk sahiplerini bir koyundan
iki post çıkartmakla suçluyor. 

‘ÇİFT POST ÇIKMAZ!’
Merkezi konumdaki dükkan

kiralarının esnafın adeta nefesini
kestiğini belirten İzmir Kuaförler
Odası Başkanı H. Sezai Apaydın,
“Son dönemde dükkan kira
fiyatlarındaki fahiş artışlar, özellikle
emek yoğun sektörümüzü derinden
etkiliyor. Bazı mülk sahipleri,
ekonomideki belirsizlik ve
yüksek mevduat faiz oranlarını
kullanarak fırsatçılık yapmaya
çalışıyor. Dükkanlarının satış
değerine göre kiracılarından
yüksek kira talep ediyorlar.
Örneğin, 30 milyon TL
değerindeki bir dükkana sahip
kişi, bu parayı bankaya
yatırdığında elde edeceği faiz gelirini
kira bedeli olarak istiyor. Ancak
burada gözden kaçan önemli bir
detay var: Enflasyon nedeniyle
mülkün değeri zaten artıyor. Buna ek
olarak bir de faiz oranı kadar kira
talep etmek haksız bir kazanç
anlamına geliyor. Bir koyundan iki
post çıkarmaya benzer bir durum bu.
Bu tutum, sadece kuaförlük
sektörünü değil, tüm küçük esnafı zor
durumda bırakıyor. İzmir Kuaförler
Odası olarak bu duruma karşıyız.
Artan maliyetler ve vergilerle
mücadele ederken, fahiş kira

artışlarıyla başa çıkmamız mümkün
değil. Mülk sahiplerine çağrımız;
makul kira talepleriyle esnafın ayakta
kalmasına destek olmalarıdır. Uzun
vadede adil bir çözüm, herkesin
yararına olacaktır.
Meslektaşlarımızın bazıları bu
problemi aynı dükkanı ortak
kullanarak çözmeye çalışıyor. Fahiş
kira fiyatları sürerse bu çözüm de bir
yere kadar gidebilir” dedi. 

‘ESNAF GÜÇLENİRSE ...’
Yüksek kira fiyatlarının esnafı çok

zorladığını vurgulayan İzmir
Elektronikçiler Odası Başkanvekili
Çetin Akbıyık, “İzmir’deki esnafın
dükkan kira fiyatları İstanbul ve

Ankara’nın üzerine çıktı.
Yüksek enflasyonla fahiş
artış gösteren dükkan kira
fiyatlarından daha fazla
mağduriyet yaşamak
istemeyen esnafımız
kendince önlemler
aldı. Eskiden daha
büyük dükkanlarda
hizmet veren esnaf

daha küçük dükkanlara geçiş
yaptı. Bazı esnaf
arkadaşlarımız masrafları
birlikte karşılayabilmek
adına ortaklıklar oluşturdu.
Önceden binaların zemin katlarında
olan elektronikçi arkadaşlarımızın
dükkanları, daha düşük kira
ödeyebilecekleri için üst katlara ve
bodrum katlarına taşındı. Kira
fiyatları yüksek enflasyon bahane
edilerek çok yükseltiliyor. Bu şartlar
altında esnafımız adeta sadece
kiraya çalışıyor. AK Parti ve
MHP’den oluşan merkezi iktidarın

sorunun çözümüne yönelik
politikalar geliştirmesi gerekir. Yerel
iktidar konumundaki CHP’de
sorumluluk alanında taşın altına
elini sokmalıdır. Yeni projeler,
uygun kiralama politikaları ve
yatırım teşvikleri esnafın yeniden
kent merkezlerinde varlık
gösterebilmesi için şarttır. Çünkü
biliyoruz ki, esnaf yaşarsa şehir yaşar.
Esnaf güçlenirse ekonomi de güçlenir
” diye konuştu. 

GÖÇ FURYASI
Küçük esnafın büyük kentlerin

merkezi konumunda yaşam
mücadelesi verdiğini belirten
emlakçı Hüseyin Güçlü, “Eskiden
şehrin merkezinde bir dükkan
açmak, bir esnaf için başarının
anahtarı sayılırdı. Ancak bugün,
merkezde kalmak neredeyse
imkansız hale geldi. Kira fiyatları

öyle yüksek ki, esnaf sadece
kira ödeyebilmek için çalışır
duruma geldi. Bu nedenle
birçok esnaf kardeşimiz kent
merkezlerinden çeperlere
doğru adeta bir göç
başlattı. İzmir ve
ilçelerindeki durumu
gözlemlediğimizde, kira
fiyatlarının İstanbul ve

Ankara’yı bile geride
bıraktığını görüyoruz. Bu
durum, esnafı zorunlu olarak
yeni çözümler aramaya itti”
şeklinde konuştu.

Esnafın sorunlarına köklü
çözümler üretilmesi gerektiğini
vurgulayan Güçlü, “Bugün
merkezde kalmak zorunda olan
birçok esnaf ortak ofis kullanmaya

başladı. Sanayi sitelerinde aynı işi
yapan, hatta farklı meslek
dallarındaki esnaf bir araya gelip
dükkanları paylaşarak maliyetlerini
düşürmeye çalışıyor. Örneğin, bir
oto elektrikçisi aynı dükkanı oto
koltukçusuyla paylaşabiliyor; bir oto
tamircisi kaportacıyla birlikte
çalışabiliyor. Bu işbirlikleri,
maliyetleri düşürse de, uzun vadede
sektörlere zarar verebilir. Aynı
dükkandaki biri işyeri sahibi gibi
görünürken diğeri sigortalı çalışan
gibi gösteriliyor. Bunun yanında,
merkezden uzaklaşan işletmeler
ayakta kalmak ve müşteri
çekebilmek için sosyal medyada
aktif reklamlar vermek zorunda
kalıyor. Hatta birçok esnaf, evlerini
ofis olarak kullanmaya başladı.
Ancak bu yöntemler, kısa vadede
çözüm sağlasa da uzun vadede
yetersiz kalacaktır. Sorunlar sadece
kira fiyatlarıyla da sınırlı değil.
Yüksek faizli mevduat hesapları,
yatırımcıların ticari alanlara yatırım
yapmalarını engelliyor. Bu da yeni iş
yerlerinin, esnafımızın uygun kira

koşullarında kullanabileceği
projelerin hayata
geçirilmesini zorlaştırıyor.
Eğer bu konuda yeni
politikalar geliştirilmezse,
esnafın bu zor şartlarla
mücadelesi her geçen gün
daha da zorlaşacak. Biz esnaf
olarak devletten ve ilgili
kurumlardan beklentimiz,

esnafın sorunlarını daha yakından
takip etmeleri ve bu sorunları
hafifletecek çözüm yolları
geliştirmeleridir” ifadelerini
kullandı.

Son zamanlarda ATM kullananlar bir
hayli dertli. Nakit paraya ulaşmak hiç
olmadığı kadar zorlaşmaya başladı. Paraya
ulaşma mücadelesi ATM’lerin çevresinde
uzun kuyruklara neden oluyor.

Enflasyonla mücadele nedeniyle 200
TL’den daha büyük banknota basım izni
çıkmaması bu sorunun bir türlü
çözülememesinde en büyük faktör.

Birçok ATM’nin tek işlemde en fazla 50
banknot vermesi kısıtlaması nedeniyle 10
bin TL’den daha fazla nakde ihtiyacı
olanlar ATM’de en az iki-üç işlem yapmak
zorunda kalıyor. 

ATM’de yalnızca 50 ya da 100 TL’lik
banknot kaldıysa işiniz daha da zor. 10 bin
TL’lik nakit çekebilmek için işlem sayınız 4
ya da 5’i bulabiliyor. Bu sırada ATM’deki
paranın bitmesi de olası.

Bankacılık sektörü son birkaç aydır
yaşanan bu soruna çare üretmek için yoğun

bir operasyon içerisinde. İlk
aşamada küçük tutarlı
banknotlar bankamatiklerden
kaldırıldı. Artık 10 ve 20 TL’yi
bankamatikte bulmak imkansız
gibi bir şey. 50 ve 100 TL’lik

banknotlar ise 200 TL’ye göre daha az
olmakla birlikte ATM’lerde bulunabiliyor.

10 ve 20 TL’lik banknotların yerini ise
hiç kuşkusuz 200 TL’ler aldı. Bankaların
ATM operasyonlarını yöneten ekipler ise
gün boyu ATM’lerden gelen arıza
kayıtlarına yetişmeye çalışıyor. 

ATM’LER ARIZALANIYOR
Banknot yükünün ağırlaşmasından

dolayı çok daha fazla işlem yapmak, çok
daha fazla para saymak ve çok daha fazla
giriş-çıkış işlemine maruz kalan
bankamatikler arıza verdikçe bölgesel
talepler artıyor. 

Tüm sistem zincirleme şekilde
etkileniyor. Banka gişesindeki müşterinin
çoğunun ATM’lere yönlendirilmesiyle
birçok kişinin günlük rutinleri arasında yer
alan ATM’ler bu yoğun ilgi karşısında
yetersiz kalıyor. Merkez Bankası’nın güncel
verilerine göre de 200 TL’nin dolaşımdaki
boyutu gözler önüne seriliyor. 

Dolaşımda olan tüm banknotlar
arasında 200 TL’nin payı yüzde 35,2’ye
yükselmiş durumda. Bu da demek oluyor ki
cebimize, cüzdanımıza girme ihtimali olan
her üç kağıt paradan biri 200 TL olmalı.

200 TL’lik banknotun hayatımıza girdiği
2009’dan bu yana satım alım gücündeki

kayıp ise herkesin farkında olduğu, bildiği
bir durum. Bankalarda, noterlerde, alım-
satım işlemlerinin yapıldığı ortamlarda
nakit parayı yarım gün, bazen tüm gün
boyunca sayma mücadelesi vermeye başladı
toplumun bir kesimi. 15-20 bin TL’lik
parayı çantanıza koymaya kalktığınızda
oluşan görüntü de psikolojik olarak
toplumu daha da kötü etkiliyor.

Türk Lirası’nın içerisine düştüğü bu
durum, toplumun tüketme ve harcama
eğilimlerini arttırıyor. ‘Bugün alamazsam
yarın daha pahalı olacak’ düşüncesinden
henüz kurtulabilmiş değiliz.

Enflasyon kısa süre içerisinde
frenlenemezse bu ülkede yaşayanların
nakde ulaşma mücadelesi daha da
şiddetlenecek gibi görünüyor.

Kentten, varoşlara
esnafgöçübaşladı

TOKMAKOĞLU 
Paraya
ulaşmak

A.BUĞRA 

ANLIK BİRİKİMLERİN TOPLAMI 
bugra@kesfetsek.com

Sezai Apaydın

Çetin Akbıyık

Hüseyin Güçlü

Kentin merkezinde dükkan açmak, bir zamanlar esnafın rüyasıydı, bugün ise bir kabusa
dönüştü. Esnaf, “Biz yaşarsak şehir yaşar, esnaf güçlenirse ekonomi can bulur” diyor

ÖZELÖZEL
HABERHABER

NİHAT
AK
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BAŞKAN TUGAY ATATÜRK’ÜN DOĞDUĞU EVİ ZİYARET ETTİ

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı
Dr. Cemil Tugay, İzmir ve Selanik
arasında ekonomik, kültürel ve sosyal
ilişkilerin geliştirilmesi için Selanik’i
ziyaret etti. Ziyarette Başkan Dr. Cemil
Tugay’a eşi Öznur Tugay, İzmir
Büyükşehir Belediyesi Dış İlişkiler ve
Turizm Dairesi Başkanı Gökçe Başkaya
da eşlik etti. Programına Selanik
Başkonsolosu Serkan Gedik ve
Selanik’teki Atatürk Evi’ni ziyaret ederek
başlayan Başkan Dr. Cemil Tugay,
Selanik Belediye Başkanı Stelios
Angeloudis ile bir araya geldi. Başkan
Tugay, “Tarihi bağlarımız güçlü.
Atatürk’ün burada doğması, kökenleri
Selanik’e dayanan birçok insanın
şehrimizde yaşaması bu kenti daha da
özel kılıyor. İzmir ile Selanik arasında güçlü
ilişkiler geliştirmeyi düşünerek geldik. Deniz
seferleri ve uçak seferleri için çalışacağız.
Atatürk’ün doğduğu evi Türkiye’den bu sene
400 binden fazla kişinin ziyaret ettiğini

öğrendik. Bu nedenle vatandaşlarımızın
yolculuklarını kolaylaştırmayı çok isteriz. Ege
Bölgesi’ndeki insanların Selanik’i ziyaret
etmesi için çalışacağız. Eminim çok fazla Türk
buraya gelmek isteyecektir, yeter ki doğrudan
uçuş olsun” dedi. İki şehir arasında deniz

seferlerinin sadece yolcu için değil,
ticaret için de olmasının önemine
değinen Selanik Belediye Başkanı
Stelios Angeloudis ise Ro-ro
seferlerinin olması gerektiğine
dikkat çekti. Angeloudis, “Burada
olduğunuz için çok mutluyum. İki
şehrin ileride yapabileceği güzel
girişimler için çok iyi bir adım. Şehir
diplomasisine çok inanıyorum ve
gelişmesi gerektiğini düşünüyorum.
Selanik’in üç yoldan büyümesini
öngörüyorum. Lojistik, akıllı şehir ve
turizm. Bunların üzerine eğilebiliriz”
diye konuştu. Belediye başkanı
olmasının yanı sıra Yunan Olimpiyat
Komitesi’nin başkan yardımcılığı
görevini de sürdüren Stelios

Angeloudis’in hentbola olan ilgisi nedeniyle,
Süper Lig’de kadın ve erkek hentbol takımları
bulunan İzmir Büyükşehir Belediyesi Spor
Kulübü Hentbol takımı forması hediye edildi.
(Haber Merkezi)

“Çiğlimiz’e kalıcı eserler kazandıracağız”
Çiğli Belediye Başkanı Onur Emrah Yıldız,

Muhtarlar Günü dolayısıyla Çiğlili muhtarlar ile
bir araya geldi. Mahalle muhtarlarının
tamamının katıldığı gecede Başkan Yıldız,
“Muhtarlarımızın desteği ve iş birliği ile
ilçemize kalıcı eserler bırakacağız. Hep beraber
bu kente hizmet edeceğiz” dedi. 

Pelikan Kafe Restoran’da Muhtarlar Günü
dolayısıyla 26 Mahalle muhtarı ile bir araya
gelinen gecede birlik, beraberlik ve dayanışma
vurgusu yapıldı. Sıcak bir atmosferde geçen
buluşmada Başkan Yıldız ve muhtarlar hem
sohbet ettiler hem de birlikte türküler
söylediler. Muhtarların toplumsal birlikteliğin
ve dayanışmanın en önemli yapı taşları
olduğunu vurgulayan Başkan Yıldız,
“Muhtarlarımız toplumsal birlikteliğin ve
dayanışmanın temel direkleridir. Her zaman
yanımızda olan, sorunlarımızı çözmek için canla
başla çalışan muhtarlarımıza minnettarız.
Demokrasinin temel taşlarından biri olan
değerli muhtarlarımız, mahallelerimizin

kalbidir. Onların fedakarlıkları ve özverili
çalışmaları sayesinde daha yaşanabilir bir Çiğli
oluşturuyoruz. Omuz omuza çalıştığımız değerli
muhtarlarımızla birlikte daha güzel bir Çiğli
inşa edeceğiz. Muhtarlar gününüzü de
kutluyorum” dedi. Türkiye Muhtarlar Gücü

Derneği Çiğli Şube Başkanı Bilent Gül ise, “Biz
Çiğli muhtarları olarak gecemizi gündüzüne
katarak vatandaşlarımızın emrindeyiz. Belediye
Başkanımız ile eş güdümlü olarak çalışıyoruz,
her zaman yanımızda oluyor” diye konuştu.
(Haber Merkezi)
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Buca, Cumhuriyet
Bayramı’nın 101.
yılını coşkuyla
kutlayacak. 101. yıla
yakışır bir kutlama
programı
hazırladıklarını
belirten Buca
Belediye Başkanı
Görkem Duman,
tüm Bucalıları bu
büyük coşkuya ortak
olmaya davet etti. Duman, “Cumhuriyet
kazanımlarının ne değerli olduğunu bir kez
daha anladığımız şu günlerde, tüm bunlara
sahip çıkmak, gelecek nesillere aktarmak,
millî birliktelik duygusunu çoğaltmak için
tüm vatandaşlarımızı en büyük bayramımızı

kutlamaya davet
ediyorum” dedi.
Kent merkezindeki
kutlamalar, 29 Ekim
Salı günü Buca
Belediyesi önünde
saat 20.15’te
“101.Yılda 101 Efe”
gösterisi ile
başlayacak.
Ardından meşaleler
ve bayraklar

eşliğinde gerçekleştirilecek kortej yürüyüşü
Işılay Saygın Meydanı’nda son bulacak.
Buradaki kutlamalar ise saat 21.00’de Türk
halk müziğinin güzel sesli yorumcusu
Sevcan Orhan konseriyle devam edecek.
(Haber Merkezi)

Buca’da 101. yılda 101 efe gösterisi…

Narlıdere, Cumhuriyetin 101’inci yılını
kutlamaya hazırlanıyor. Narlıdere Belediyesi
tarafından 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı
dolayısıyla düzenlenecek etkinliklerle
Cumhuriyet coşkusu doruğa ulaşacak. Saat
19.00’da Dokuz Eylül Üniversitesi eski Güzel

Sanatlar Fakültesi önünde başlayacak fener
alayı ve kortej yürüyüşü Demokrasi
Meydanı’nda son bulacak. Ardından saatler
19.45’i gösterdiğinde Karadeniz ezgilerini
sahneye taşımasıyla tanınan müzik grubu
Moli, Demokrasi Meydanı’nda Narlıdereliler
ile buluşacak. Saat 21.00’de, yine Demokrasi
Meydanı’nda Türk Halk Müziği Sanatçısı Tolga
Sağ sahne alacak, birbirinden güzel türküleri
seslendirecek. Başkan Erman Uzun, “Ulu
Önderimiz Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve
milli mücadele kahramanlarımızın bize
emaneti olan Cumhuriyetimizin 101’inci yaşı
kutlu olsun.  Tüm komşularımızı
etkinliklerimize bekliyoruz” dedi. 
(Haber Merkezi)

Bornova yolları 
hızla yenileniyor

Güzelbahçe’de 
bir proje daha 
Güzelbahçe Belediye Başkanı Seçilen
Mustafa Günay, görevi geldiği ilk günden
beri İzmir’de fark yaratmaya devam
ediyor. Seçim bildirgesinde yer alan
İstikbal Caddesi yenileme projesi başladı.
Bu caddenin Güzelbahçe’nin önemli ve
işlek caddelerinden biri olduğunu
söyleyen Başkan Mustafa Günay, “Bu
caddemiz bizim için önem arz ediyor. Bu
yol güzergâhında Güzelbahçe
Kaymakamlığı, İlçe Emniyet Müdürlüğü
var. Belediye binamız, Fen ve Temizlik
işleri müdürlüklerimiz bu cadde
üzerinden Güzelbahçelilere hizmet
sağlıyoruz. İstikbal caddesi şehrin yeni
cazibe merkezi haline gelecek” diye
konuştu. (Haber Merkezi)

Karakuyu’da su
taşkınlarına son
Menderes Belediyesi Fen İşleri
Müdürlüğü’ne bağlı ekipler Karakuyu
Mahallesi’nde yağmur suyu kanalları
döşeme işlemi gerçekleştirdi. Yapılan
çalışma ile su taşkınlarının önüne
geçilmesi amaçlanıyor. Çalışmaların
diğer mahallelerde devam edeceği
öğrenildi. Çalışmalar hakkında konuşan
Menderes Belediye Başkanı İlkay Çiçek,
“Öncelikli ihtiyaç duyulan bölgeleri tespit
edip çalışmalarımıza oradan başladık.
Mahalle, mahalle plan dahilinde devam
ediyoruz. Bundan sonraki süreçte de alt
yapı ve üst yapı çalışmalarımızı
sürdürecek, 44 mahallemize eşit hizmet
anlayışımızla hizmetlerimize devam
edeceğiz” dedi. (Haber Merkezi)
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Bornova Belediye Başkanı Ömer Eşki,
Kızılay Mahallesi’nde yoğun biçimde
devam eden asfaltlama çalışması ile
Işıkkent’te son aşamasına gelen TIR
garajını yerinde inceledi. Her adımda
Bornovalının yaşamını kolaylaştırmayı ve
kent yaşamını güzelleştirmeyi
amaçladığını ifade eden Başkan Eşki,
taleplere en hızlı şekilde yanıt vermeye
devam edeceklerini söyledi. Başkan Eşki,
“Bornova’nın tüm mahallelerinde
yollarımızı yenileyerek daha konforlu ve
güvenli hale getiriyoruz” ifadelerini
kullandı. (Haber Merkezi)

“İzmir ile Selanik’i deniz
ve havadan buluşturalım”

Cemil
Tugay

Stelios
Angeloudis
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İzmir Büyükşehir Belediyesi,
Sahipsiz Köpek Popülasyonu
Yönetimi İzmir Eylem Planı
kapsamında, köpek sayımına
başladı. İlçe belediyelerinin de
destek verdiği projede, sayım
ekipleri sokaklarda tespit ettikleri
her hayvanı, kayıt altına alıyor.
Köpeklerin kısır olup olmadığı,
cinsiyeti, varsa tasma ve küpesi ile
yaşları not
ediliyor.
Fotoğraflanan
hayvanların
bulunduğu alanın
koordinatları veri
tabanına giriliyor.
İzmir Büyükşehir
Belediyesi
Veteriner İşleri
Halk Sağlığı
Dairesi
Başkanlığı,
Strateji
Geliştirme
Dairesi Başkanlığı ile Kent Bilgi
Sistemleri Dairesi Başkanlığı
Coğrafi Bilgi Sistemleri Şube
Müdürlüğü koordinesinde

yürütülen çalışmanın sonunda,
mahallelerdeki köpeklerin dağılım
haritası çıkarılacak. Sahipsiz
hayvanların yoğunlaştığı bölgeler

netleştirilecek. Büyükşehir
Sahipsiz Köpek Popülasyonu
Yönetimi İzmir Eylem Planı
kapsamına sahada
kedilerin de sayımını
yapıyor. Böylelikle
kentte mahalle bazında
kedi sayısı ile ilgili veri
elde edilecek. Strateji
Geliştirme Dairesi
Başkanlığı
Sürdürülebilirlik ve
Kent Stratejileri
Şube Müdürlüğü'nde
Biyolog olarak görev

yapan Ömer Döndüren, ilk etapta
11 metropol ilçede sahipsiz hayvan
sayımını yapacaklarını belirtti.
Türkiye’de ilk kez İzmir’de böyle
bir çalışmanın yapıldığını aktaran
Ömer Döndüren, “Bizim için en
önemli verilerden biri sokaktaki
köpeklerin yüzde kaçı kısır? Çünkü
biz bunu bilmiyoruz. İzmir'de yılda
kaç kedi, köpek kısırlaştırılıyor?
Bunu biliyoruz.  İlçe
belediyelerinde ve Büyükşehir’de
bunların verileri var. Ama
sokaktaki durumu bilmiyoruz. O
nedenle bu güzel bir veri olacak”
dedi. Bu sayımı daha sonraki
yıllarda yine tekrarlayacaklarını
ifade eden Biyolog Ömer
Döndüren, hedeflerini şu sözlerle
açıkladı: “Böylece popülasyonun
nereye gittiğini, nasıl değiştiğini,
azalma veya artış eğilimlerini
belirleyeceğiz. Bizim niyetimiz
sokaktaki köpekleri bir şekilde
uyutmak ya da farklı çözümler
değil. Kısırlaştırmayı arttırarak,
sayıları takip ederek, popülasyonu
kontrol altına almak istiyoruz.

Daha önce hiç sayım
yapılmamış. Elde
edeceğimiz veriler ile
gelecekteki politikalarımız
şekillenecek.” 
(Haber Merkezi)

Sokakta yaşayan can
dostların bakım ve tedavisini
eksiksiz gerçekleştirmeye devam
eden Konak Belediyesi,
hayvanların daha iyi yaşam
alanlarına kavuşmaları için
örnek bir iş birliğine imza attı.
Sosyal sorumluluk projeleriyle
öne çıkan Yaşar Üniversitesi ve
Caploonba Orpak Mobilya ile
imzalanan protokol kapsamında
Mimarlık Fakültesi İç Mimarlık
ve Çevre Tasarımı Bölümü
öğrencileri tarafından
tasarlanacak kedi ve köpek

evleri, ücretsiz üretilerek ilçe
sınırları içerisinde belirlenen
parklara yerleştirilecek. Yaşar
Üniversitesi Senato Odası’nda
gerçekleştirilen protokol imza
törenine Konak Belediye
Başkanı Nilüfer Çınarlı Mutlu
ve belediye bürokratlarının yanı
sıra Yaşar Üniversitesi Rektörü
Prof. Dr. Levent Kandiller,
Caploonba Orpak Mobilya
Yetkilileri Güler Orpak ile
Betül Tiryaki, Yaşar
Üniversitesi Mimarlık Fakültesi
Dekanı Prof. Dr. Meltem Gürel,

Hayvan Hakları Federasyonu
(HAYTAP) İzmir Temsilcisi
Senem Demirel Acar katıldı.
Başkan Nilüfer Çınarlı Mutlu,
“Göreve geldiğimden beri hep
söylediğim şey iyi tasarlanmış bir
kent ve Konak yaratmak. Bunun
bir can dostumuzun
barınağından başlayarak yapılan
bir binaya, parka kadar giden bir
süreç olsun istiyorum. Konak
parklarında can dostlar için
birer yuvaya dönüşecek olması
bizim için heyecan verici” dedi.
(Haber Merkezi)

GENÇİZ FEST 2024 
Havagazı’nda başladı

Konak’ta can dostları 
koruyan iş birliği adımı

İzmir Büyükşehir Belediyesi'nin İzmir’e
ilk kez gelen 18-30 yaş arası gençler ile
İzmir’de yaşayan gençleri buluşturmak
amacıyla düzenlediği Gençİz Fest 2024
Tarihi Havagazı Fabrikası'nda başladı.
Gençlerin sosyal, kültürel ve sanatsal
gelişimlerine katkıda bulunmayı
hedefleyen iki günlük programda atölye
çalışmaları, spor etkinlikleri, müzik
performansları ve teknolojiye yönelik
yenilikçi sunumlar yer aldı. Gençler bir
yandan yeni dostluklar kurarken diğer
yandan ilgi alanlarını keşfetme fırsatı
yakaladı. “Anlatan Adam” stand-up
gösterisi ve Fondip konseri ise büyük ilgi
gördü. Festivale katılan üniversite
öğrencisi Koral Mercan etkinlik boyunca
arkadaşlarıyla eğlendiğini belirterek,
“Basketbol oynadık, çok keyifliydi.
Gençlere yönelik bu tür etkinlikler
devam etmeli. Eğlenceli aktiviteler
sosyalleşmemizi sağlıyor” dedi. 
(Haber Merkezi)

Çeşme Belediyesi ve
Türk Deniz Araştırmaları
Vakfı (TÜDAV) iş birliği
ile bir otelde düzenlenen
“Çeşme Yarımadası
Deniz Çevresi Sorunları
ve Çözümleri
Çalıştayı”nda, denizlerin
karşı karşıya olduğu
sorunlar ve çözüm
önerileri ele alındı. Çalıştaya; Tarım
Orman Bakanlığı Temsilcisi Nadir
Uslu, Çeşme Kaymakamı Mehmet
Maraşlı, Çeşme Belediye
Başkanvekili Banu Ayhan, Çeşme
Belediye Başkan Yardımcısı Onur
Gülin, İlçe Sahil Güvenlik Karakol
Komutanı Akın Satkan, Çeşme Kent
Konseyi Başkanı Dr. Ahmet Güler,

TÜDAV Başkanı Prof.
Dr. Bayram Öztürk,
Çeşme Turistik
Otelciler İşletmeciler
Birliği (ÇEŞTOB)
Başkanı Orhan
Belge’nin yanı sıra
Çeşme Belediyesi
İklim Değişikliği ve
Sıfır Atık Müdürlüğü,

akademisyenler, sivil toplum
kuruluşları, çevre gönüllüleri ve
Çeşmeli vatandaşlar da katıldı.
Ankara’da gerçekleştirilen Türkiye
Belediyeler Birliği (TBB) Genel
Kurulu’na katılımı nedeni ile
çalıştayda bulunamayan Çeşme
Belediye Başkanı Lal Denizli ise
video ile bir konuşma yayınladı.

Başkan Denizli, burada yaptığı
konuşmada şunları söyledi: “Deniz
patlıcanlarının avlanması, ne yazık
ki denizlerimize geri
dönülemeyecek zararlar veriyor.
Bilim insanlarımızın açıklamaları
doğrultusunda, deniz ekosisteminin
en önemli koruyucularından olan
deniz patlıcanlarının korunması,
sağlıklı yarınlarımız için büyük bir
önem taşıyor.” Başkan Denizli,
daima bilimin ışığında, çevreyi
koruma ve ona sahip çıkma bilinci
olması gerektiğine dikkat çekti.
Çeşme Kaymakamı Mehmet
Maraşlı ise yaptığı konuşmada,
bölgenin tarihi ve doğal
zenginliklerine vurgu yaptı. 
(Haber Merkezi)

“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”“BİLİMİN IŞIĞINDA ÇEŞME’NİN DENİZİNİ KORUYALIM”

24 Ekim 2024 Perşembe 7YEREL YÖNETİMLER Editör: Kazım Erkmen Tasarım: Caner Tok

Gel 
demek
kolay

Gel kardeşim... Sen de gel...Afgan,
Somali, Lübnan hiç fark etmez!Yeter
ki gel.Buyur!  Geç kurul şöyle baş
köşeye.Nasılsa birkaç seneye kadar bu
memleketin demirbaşı olur; sonra
sosyal medyadan bize sallarsın.
Türkiye’den Türkler gitsin diye.
Demirbaş demişken; Demirbaş Şarl’ı
bilir misiniz? Hani şu İsveç
Kralı…Kısaca anlatayım. VII. Şarl
1682’de tahtın tek varisi olarak
Shockholm’de doğdu. Henüz 14
yaşındayken imparatorluğun başına
geçti. Kral yeni yetme olunca, Deli
Petro’ya bir cesaret geldi ki sormayın.
Litvanya ve Polonya ile ittifak kurdu.
İsveç’e savaş açtı. Ancak 14’lük kral
çetin ceviz çıkmıştı.8 bin kişilik ordu
ile 36 bin kişilik Rusları Narva’da
perişan etti. Kral Şarl kafasına
koymuştu. Moskova’yı alacaktı.
1707’de 35 bin kişilik bir ordu
kurduDeli Petro’nun üstüne yürüdü.
Fakat karşısında zorlu bir rakip vardı:
General SoğukRuslar bozkırdaki
yiyecek kaynaklarını ateşe verdi.
Suları zehirledi. Kırılan İsveç ordusu
80 bin kişilik Rus kuvvetlerinin
karşısına çıktığında ancak 20 bin kişi
kalmıştı.TARİH DERSİBu kadar
tarih dersi yeter!Şarl canını zor
kurtardı. 1000 kişilik bir kuvvet ile
güneye kaçtı. Osmanlılara sığındı.
Bender kalesi komutanına; kale
önünde 5 gün dinlenip gideceğini
söyledi. İstanbul’a haber uçtu.
Rusya’ya karşı ittifak arayışındaki
Pay-i Taht memnun oldu. Kral Şarl
Bender’de “Krallar gibi” ağırlandı.
Hazine’den ödenek bağlandı.
İstanbul’da sürekli elçi
bulundurmasına izin verildi. Hatta III.
Ahmet jest olsun diye Ruslara fidye
ödedi. Esir İsveçlileri kurtardı.
Serbest kalan İsveçliler Bender kalesi
karşısına yerleşmeye başladı.
Neredeyse Osmanlı topraklarında
küçük bir İsveç şehri kuruldu. Kral’ın
keyfi yerindeydi. Bu topraklarda
mevsim sıcak, yemekler lezizdi. Deyim
yerindeyse yediği önünde yemediği
arkasındaydı. Varisi olmayınca kendi
ülkesini de uzaktan bal gibi
yönetiyordu. Ara sıra Osmanlı-Rus
barış anlaşmasına rağmen arada Rus
topraklarına akınlar düzenliyor.
Yağma yapıp Bender kalesinin
gölgesine sığınıyordu. 5 gün diye
geldiği topraklarda 5 yıl kalmıştı. Adı
çoktan Demirbaş’a çıkmıştı bile.
Sultan baktı ki durum sıkıntılı önce el
altından haber saldı; “Krala artık
ülkene dön” dendi.Şarl iplemedi.
İstanbul’daki elçi kovuldu. Şarl yine
oralı olmadı. Padişah III. Ahmet
bizzat mektup yazdı. Kapıyı gösterdi.
Şarl kabul etti ama bir de şart koştu.
İsveç’e giderken kendine 40 bin
Osmanlı askeri verilmesini istedi...Bu
bardağı taşıran son damla oldu. 31
Ocak 1713 tarihinde Bender’deki
İsveç kampı Yeniçerilerce kuşatıldı.
Kamp bir gün boyunca top atışına
tutuldu. Ertesi gün hücum başladı.
Çıkan çatışmalarda iki taraftan da
yüzlerce kişi yaşamını yitirdi. Şarl
tutsak edilip Edirne’ye getirildi.
“Demirbaş Şarl” serbest kalırsa
gideceğini beyan etmesi üzerine
salındı. Ve ülkesine
yollandı.Osmanlı’ya 2 bin kese altın
borç taktı. Yani gel demek kolay da.
Geri ne zaman, nasıl gidecekler.
Mesele orada...

UĞUR

KIRMIZI DAKTİLO
KADİRmedyaup@gmail.com

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Nilüfer
Çınarlı
Mutlu

Sahipsiz köpekler için 
11 ilçede sayım başladı
İzmir Büyükşehir Belediyesi’ne bağlı görevli ekipler kent

genelinde tespit ettikleri hayvanları fotoğraflayarak,
bulundukları bölgenin koordinatlarını sisteme yüklüyor
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Marmara Belediyeler Birliği, Veri ve
Teknoloji Merkezi bünyesinde üye belediyelerin
sokak hayvanları ile ilgili yürütmekte olduğu
çalışmalara ve uygulamalara odaklanan
belediyelerde sokak hayvanları araştırması
başlatılmış ve bu araştırma kapsamında bir anket
hazırlanmıştır.

Araştırma, üye belediyelerin sokak hayvanları ile
ilgili yürüttükleri çalışmaları, sahip oldukları imkanları
ve karşılaştıkları zorlukları tespit etmeyi
amaçlamaktadır. Ankette elde edilen verilerin,
belediyelerin bu konudaki ihtiyaçlarını daha iyi
anlamak ve gerekli destekleri sağlamak için
kullanılması öngörülmektedir.

Araştırmanın ilk kısmında yer alan sorular
belediyelerin sokak hayvanlarına yönelik
çalışmalarını, kurumsal kapasitelerini, imkanlarını
anlayabilmek üzere hazırlanmıştır. Araştırmaya
katılan 119 belediyenin sokak hayvanlarına dair
yaptığı çalışmalara ışık tutan sorular ve alınan yanıtlar
tablolarda gösterilecektir.

İlk soruda yer alan sokak hayvanlarına yönelik
faaliyet yürütülüp yürütülmediği konusu,
katılımcıların tamamı tarafından cevaplanmıştır.
İkinci sorudan itibaren sorular, bu alanda gösterilen
faaliyetlere odaklanmaktadır. Bu nedenle, ilk sorunun
ardından gelen sorularda "cevaplamayan" sekmesi, bu
alanda çalışma yapmayan belediyelerin anketin
devamındaki sorulardan sorumlu olmamasından
kaynaklanmaktadır.

Belediyelerin büyük çoğunluğunun sokak
hayvanlarına yönelik faaliyetler yürüttüğünü görmek
olumlu bir tablo çizmektedir. 119 belediyeden sadece
12’si bu alanda faaliyet yürütmediğini bildirmiştir.
Ayrıca, barınak bulundurma ve sokak hayvanlarına
dair araştırma yürütme konularında belediyelerin
yarısının aktif olduğu görülmektedir.

Belediyelerde veteriner hekim istihdamı
Belediye bünyesinde istihdam edilen veteriner

hekim sayıları üzerinden, belediye ölçeklerine göre
alınan ortalamalar ile belediye başına ortalama kaç
veteriner hekim düştüğü hesaplanmıştır. Araştırmaya
katılan tüm belediyelerin cevapladığı bu soruda,
büyükşehir belediyesi ölçeğinde belediye başına 23,7
veteriner hekim düşerken, belde belediyesi ölçeğine
inildikçe ortalama veteriner hekim sayısı 0,4’e kadar
düşmektedir.

Belde belediyelerine destek mekanizması
oluşturmak, bu bölgeleri güçlendirmenin yararlı
olabileceği düşünülmektedir. Bu belediyelerin
kapasitelerini artırmak ve bölgesel ihtiyaçlarına
uygun çözümler geliştirmek, vatandaşların
ve sokak hayvanlarının refahını
sağlamak açısından önem
göstermektedir.

Barınaklardaki durum
Hayvan barınakları ile ilgili

soruya 107 belediye cevap
vermiştir. Bu belediyelerden 57'si
hayvan barınağı olduğunu
bildirirken, 50 belediye soruya
olumsuz yanıt vermiştir. Hayvan
barınağı bulunduğunu bildiren
belediyelerden 5’i büyükşehir, 4’ü il, 36’sı büyükşehir
ilçesi olmak üzere 47 tanesi ilçe ve 1’i belde
belediyesidir. 

Büyükşehir belediyeleri, büyükşehir ilçe
belediyelerine kıyasla daha az sayıda barınak
bulundursa da barınaklarda çalışan personel ve
veteriner hekim sayısı açısından oldukça benzer bir
tablo çizmektedir. İl belediyeleri ve ilçe belediyeleri
ise daha düşük kapasitelerle çalışmaktadır. Özellikle
ankete cevap veren belde belediyelerinde yalnızca bir
barınak bulunmakta ve burada herhangi bir veteriner
hekim görev yapmamaktadır.

Bu veriler, büyükşehir belediyelerinin yetki ve
sorumluluklarının genişliği ile açıklanabilirken, belde
belediyelerinin daha sınırlı kaynaklara sahip olması ile
de açıklanabilir. Bu durum var olan barınakların
imkanları açısından da söylenebilir.

Barınakların imkanları arasında tedavi odası,
barınma ünitesi, ameliyathane, yoğun bakım ünitesi,
rehabilitasyon merkezi, hayvan nakil aracı, hayvan
ambulansı mevcuttur. Barınaklardaki hayvan bakımı
açısından temel sayılabilecek  bu alanların mevcudiyet
durumları belediye ölçeklerine gerekli tedbirlerin
alınması gerekmektedir.

Tedavi odası, barınma ünitesi, ameliyathane,
yoğun bakım ünitesi ve rehabilitasyon merkezi gibi
ekipmanların o ilçe sınırlarında olup olmadığını ölçen
bu sorunun sonuçlarına göre ekipman dağılımı,
büyükşehir belediyelerinde oldukça yaygınken, ilçe ve
belde belediyelerinde bu  tür imkanlar daha sınırlıdır.
Ekipman yetersizliği barınaktaki hayvan sayısının
azlığını da açıklayabilir nitelikte görülebilir.

Büyükşehir belediyeleri, büyükşehir ilçe
belediyelerine kıyasla daha az sayıda barınak
bulundursa da barınaklarda çalışan personel ve
veteriner hekim sayısı açısından oldukça benzer bir
tablo çizmektedir. Bu durum, büyükşehir
belediyelerinin geniş yetki alanlarına rağmen etkin bir
şekilde hizmet sunduklarını göstermektedir.

İl ve ilçe belediyelerinde ise bu tür imkanların
sınırlı olduğu ancak yine de belli bir seviyede hizmet
sağlandığı görülmektedir. Bu farklar, belediyelerin
yetki ve kaynaklarının farklılıklarından
kaynaklanmaktadır. 

Barınak imkanlarını belediye ölçeğinden farklı

olarak il bazında ele aldığımızda, ankete katılan
belediyeler arasında sokak hayvanlarına yönelik
çalışmaların nerelerde yoğunlaştığı ve büyük
şehirlerin trendde bir fark oluşturup oluşturmadığı
incelenmiştir.

Büyükşehirler, özellikle İstanbul, Bursa ve Kocaeli
gibi iller, tedavi odası, barınma ünitesi ve
ameliyathane gibi olanaklar açısından daha donanımlı
görünmektedir. İstanbul, 23 belediyede bulunan
tedavi odası ve ameliyathane ile bu alanda en önde
gelmektedir.

Aynı şekilde, hayvan nakil aracı ve ambulansı gibi
özel araçlar da büyükşehirlerde daha fazla
bulunmaktadır. Bu durum, büyükşehirlerin geniş yetki
alanları ve daha fazla kaynağa sahip olmaları ile
açıklanabilir.

Daha küçük iller ve özellikle bazı bölgelerde bu
tür imkanların sınırlı olduğu veya hiç bulunmadığı
görülmektedir. Örneğin, Bilecik ve Edirne gibi illerde
yoğun bakım ünitesi ve hayvan ambulansı sayıları
oldukça düşüktür. Bu durum, sokak hayvanlarına
yönelik çalışmaların büyükşehirlerde daha yoğun ve
organize olduğunu, daha küçük illerde ise bu tür
hizmetlerin daha sınırlı kaldığını göstermektedir.

Anket sonuçlarına göre barınak çalışanı sayısı ile
hayvan sayısı oranlanarak iş yükü daha görünür hale
getirilmeye çalışılmıştır. Bu değerlerin hayvan sayısı
oranlanarak iş yükü daha görünür hale getirilmeye
çalışılmıştır. Bu değerlerin ile personel iş yükünü
tamamen yansıtmadığı, farklı belediye ölçekleri
arasında bir kıyaslama sağlamak adına ortalamasının
alındığı göz önünde bulundurulmalıdır. Barınakta
yaşayan hayvanlar dışında çalışanlar tarafından hizmet
verilen sokak hayvanı sayısına bu çalışma kapsamında
ulaşılmamıştır.

Genel olarak, tüm belediyeler arasında barınak
başına düşen ortalama sokak hayvanı sayısı 237,
barınak çalışanı başına düşen ortalama sokak hayvanı
sayısı ise 12'dir. Bu oranlar, özellikle ilçe ve belde
belediyelerinde iş yükünün daha yoğun olduğunu ve
bu belediyelerde ek destek ve kaynaklara ihtiyaç
duyulduğunu göstermektedir. Gelecekte,
belediyelerde sokak hayvanlarına yönelik hizmetlerin
iyileştirilmesi için stratejiler geliştirilirken göz önünde
bulundurulacak konulardan birisi olarak
düşünülebilir. Büyükşehir ve büyükşehir ilçe
belediyelerinde barınakların doluluk oranlarının
oldukça yüksek olması, bu belediyelerde sokak
hayvanı sayısının fazlalığını ve barınak kapasitelerinin
sınırlarına yaklaştığını göstermektedir.

Sokak hayvanlarının tespitine yönelik çalışmalar
ve belediyelerin durumu: Son 3 yılda yetki

sınırları içerisindeki sokak hayvanı
sayısına dair çalışma yürüten 47

belediyenin sağladığı veriler yola
çıkarak, belediye başına düşen
sokak hayvanı sayısı hesaplanmış
ve böylece belediyelerin iş yükü
görünür hale getirilmeye

çalışılmıştır. 
Büyükşehir ilçe belediyelerinde

ortalama 8.449, il belediyelerinde
ortalama 20.000, ilçe belediyelerinde 1.186 ve

belde belediyelerinde ise 177 sokak hayvanı tespit
edilmiştir. Genel toplamda, 47 belediyede
322.711 sokak hayvanı tespit edilmiştir
ve belediye başına düşen ortalama
sokak hayvanı sayısı 6.866'dır. Bu
veriler, büyükşehir ilçe
belediyelerinin sokak
hayvanlarına ilişkin yaşanan
sorunlar konusunda daha
yoğun bir şekilde çalışma
yürüttüğünü göstermektedir. 

16 belediye bu soruda kedi
ve köpek sayısını ayrı ayrı
belirterek anketi cevaplamıştır. Bu
belediyelerdeki toplam kedi sayısı
58.128, köpek sayısı ise 49.770’dir. Bu sonuç
doğrultusunda toplam sokak hayvanları verilerinde
yer alan sayılarda benzer bir oranın olduğu çıkarımı
yapılabilir.

Belediyelerin sokak hayvanları konusunda yaşadığı
zorluklar: Belediye personeli sokak hayvanları ile ilgili
çalışmalarını yürütürken çeşitli zorluklarla
karşılaşmaktadır. Bunlar; alanda müdahale esnasında
halk ile yaşanan zıtlaşmalardan sosyal medyadaki
yoğun tepkilere çeşitlilik göstermektedir ve 5199 Sayılı
Kanunun uygulanmasını zorlaştırmaktadır. Belediye
ve belediye çalışanları, halk içerisinde hayvanları
bölgede isteyenlerle istemeyenler arasında
kalmaktadır.

Belediyelerin yaşadığı bir diğer zorluk, sokak
hayvanlarına yönelik çalışmaları yürütecek özelleşmiş
birim ve personel eksikliğinden kaynaklanmaktadır.
Sınırlı kaynaklara sahip birçok belediye; barınma,
beslenme, aşılama ve kısırlaştırma gibi temel
hizmetleri sağlayamamaktadır.

5199 sayılı Kanun, sadece nüfusu yirmi beş bini
aşan belediyelerin bakımevleri kurmasını zorunlu
kıldığından, bu tür merkezlerin bulunmadığı belediye
sayısı yüksektir. Bölgedeki tüm sokak hayvanları göz
önüne alındığında, kapasite ve şartların yetersiz
kalması, hizmetlerin yeterli düzeyde sağlanmasını
engellemektedir. Fiziki mekân yetersizliği nedeniyle
yasaklı ırkların birlikte barındırılması, hayvanların
birbirine zarar verme riskini artırmaktadır. Ayrıca
finansal kapasite ve ilgili birimlere ayrılan bütçelerin

yetersizliği, hayvanlar için gerekli olan tıbbi malzeme,
ilaç, demirbaş, kafes ve klinik ekipman gibi ihtiyaçların
temin edilmesinde güçlükler yaratmaktadır.

Kırsal bölgelerde sahipsiz dolaşan ve kısır olmayan
"sahipli" hayvanların yönetilememesi, sahipli ve
sahipsiz hayvan sayısının tam olarak bilinememesi ve
hayvanların ölüm veya satışı  halinde mevcut durumun
takip edilememesi gibi sorunlar yaşanmaktadır.
Ayrıca geniş yüzölçümüne sahip ve yapılaşmanın az
olduğu bölgelerde sokak hayvanlarının yakalanması
zorluklar barındırmaktadır.

Belediyelerin sorumlu oldukları bölge dışından
getirilip serbest bırakılan köpekler, yapılan
çalışmaların takibini zorlaştırmakta ve bütün
bölgelerde bütüncül bir kısırlaştırma işlemi
gerçekleştirilemediği için sorunlar devam etmektedir.
Köylerde çoban, avcı ve çiftçilerin hayvanları
çoğaltması ve verimsiz buldukları hayvanları başıboş
bırakıp doğaya veya ilçe merkezine terk etmesi, çevre
belediyelerin topladıkları hayvanları çevre köylere
bırakması, askeri bölgelerde kontrolsüz köpek
üremesi ve yazlık bölgelerde tatil sonrası sokağa
bırakılan köpekler gibi durumlar mevcuttur. Sahipli
köpeklerin başıboş gezmesi ve sahiplerinin 5199 sayılı
Kanun’daki sorumluluklarını yerine getirmemeleri
sorun yaratmaktadır.

Belediyelerden gelen öneriler
Sokak hayvanlarının popülasyonunu kontrol altına

almak ve yönetmek için belediyelerin eş zamanlı
ve aynı standartlarda hizmet sunmaları

gerekmektedir. Belediyelerin farklı
gerekçelerle görevlerini yerine

getirememesinin önüne
geçilmelidir. Kapasitelerinin
farklılık göstermesine karşın
kısırlaştırma ve aşılama gibi
popülasyonu kontrol altına
alma işlemlerinde asgari bir

alt kriter getirilmeli ve her
ilçenin bu hizmetleri belirlenen

limitler dahilinde
gerçekleştirmesi zorunlu olmalıdır.

Sokak hayvanlarının yakalanmasına
yönelik büyükşehir belediyelerinden köy

muhtarlıklarına kadar yakalama birimleri kurulmalı
ve görevlileri belirlenmelidir.

Kısırlaştırmanın daha hızlı ve etkin
yapılabilmesi için veteriner hekim
odaları ve özel klinikler de
süreçlere dahil edilmelidir. Kırsal
bölgelerde sokak hayvanları
kayıt altına alınmalı, hayvan
üretim çiftliklerinin kontrolsüz
çalışmasına ve internet
üzerinden hayvan satışına
kısıtlamalar getirilmelidir. Hayvan
sahiplerinin izinsiz çiftleştirme
yapmaları engellenmeli, kısırlaştırma ve
sahiplendirme oranlarını artırmaya yönelik
çalışmalar yapılmalıdır. Sadece sokak hayvanlarının
değil, sahipli hayvanların da kısırlaştırılmasına yönelik
kapsamlı çalışmalar yürütülmeli ve kısırlaştırma
merkezleri ile merkezi barınaklar oluşturulmalıdır.

Belediyelerde veteriner işleri müdürlüklerinin
kurulması zorunlu olmalı ve birim müdürü mutlaka
veteriner hekim olmalıdır. Sokak hayvanları ile ilgili
yapılacak tüm çalışmalarda belediye veteriner
hekimlerinin görüşleri alınmalıdır. Ayrıca, veteriner
işleri müdürlüğü bünyesinde hukukçu, sosyal destek
uzmanı ve psikolog gibi personel de
görevlendirilmelidir. Tarım ve Orman Bakanlığı
bünyesindeki veteriner hekimler, teknisyenler,
teknikerler ve yardımcı sağlık personeli belediyelere

destek sağlamalı, veterinerlik fakültesi öğrencileri
belediye merkezlerinde staj yapmalı ve yarı zamanlı
veya tam zamanlı çalışma imkanları artırılmalıdır. 

Tüm belediyelerde hayvan bakımevleri ve
rehabilitasyon merkezleri kurulmalı, mevcut olanların
kapasiteleri artırılmalı ve kadroları güçlendirilmelidir.
Dünyadaki uygulamalar incelenerek tüm kamu
kurumları ile ortak çalışmalar yürütülerek sahada
daha etkin çözümler hızlıca üretilmeli ve bu kurumları
ile ortak çalışmalar yürütülerek sahada daha etkin
çözümler hızlıca üretilmeli ve bu çözümlerin
devamlılığını sağlayacak bütçe oluşturulmalıdır.
Ayrıca, Tarım ve Orman Bakanlığı da sokak
hayvanları ile ilgili belediyeler gibi hizmet vermelidir.
Sorumluluk paylaşılmalıdır.

Serbest ve kapalı besleme alanları artırılarak
asgari koşullar sağlanmalı, köpekler büyüklükleri,
cinsiyetleri ve davranışlarına göre gruplara ayrılıp
bakılmalıdır. Uygun araziler, saldırgan ve
saldırganlaşma potansiyeli olan köpeklerin asgari
refah koşullarının sağlanması için yerel yönetimlere
tahsis edilmelidir. Başıboş hayvanları toplayan
ekiplerin imkanları güçlendirilmelidir.

5199 Sayılı Kanun kapsamında rehabilite edilen
köpek ve kedilerin süreç sonunda yeniden
bulundukları ortama bırakılması veya
sahiplendirilmesine yönelik hüküm bulunmaktadır.
Ancak saldırgan ve saldırganlaşma potansiyeli olan
köpeklerin rehabilitasyonu konusunda net bir hüküm
bulunmamaktadır. Bu konuda veterinerlik
fakültelerinden ve ilgili kurumlardan görüş ve destek
alınmalıdır.

Hayvan hastaneleri ve bakımevlerinde çalışan
personel sosyal medyadan gelen tehditler nedeniyle
endişe duymakta ve Sağlıkta Şiddet Yasası kapsamına
alınmayı talep etmektedir. Barınakların mevcut
olanakları nedeniyle hastalıklı ve iyileştirilemeyen
hayvanlar diğer hayvanlar için hastalık ve bulaş riski
taşımaktadır. Çalışmaların verimli bir şekilde
yürütülebilmesi için barınak olanakları
iyileştirilmelidir.

Tüm kurum ve aktörlerin bir araya gelerek
sahipsiz sokak hayvanlarına yönelik problemler,
mevcut durum, ihtiyaçlar, talepler ve önerilerin
paylaşıldığı çalıştaylar gerçekleştirilmelidir. İllerdeki
hayvanları koruma kurullarına sadece bir görüşü
savunanların çağrılması ortak karar alınmasını
zorlaştırmaktadır. Bu sebeple farklı görüşleri temsil

eden aktörlerin toplantılarda yer alması
önemlidir.  

Sonuç olarak sokak hayvanları
sorunu, belediyelerin karşılaştığı
önemli ve çok boyutlu bir konudur.
Bu konu, çevresel, kentsel,
sosyolojik, coğrafi, sağlık, teknik ve
hukuksal boyutları ile

değerlendirilmelidir. Disiplinler arası
bir yaklaşımla ele alınması gereken bu

sorun belediyelerin mevcut kaynak ve
kapasiteleri doğrultusunda çok yönlü ve

dikkatli bir çabayı gerektirmektedir.
Araştırma sonucunda çıkan sonuçlara göre

mevcut yasa ve yönetmelikler ilgili yönetimler
tarafından yeterli sayıda barınak açılamaması, etkin
kısırlaştırma yapılamaması ve personel ile kaynak
ayrılamaması gibi çeşitli sebeplerle tam olarak
uygulanamamıştır. Toplanan veriler incelendiğinde
tüm sokak hayvanlarını alacak barınak kapasitesinin
mevcut olmadığı tespit edilmektedir. Var olan
barınaklar çoğunlukla dolu ya da kapasite üzerinde
çalışmaktadır.

Sokak hayvanlarının şehirlerden toplanıp izole
edilmesinin ekosistemde farklı sonuçlar
doğurabileceği göz ardı edilmemelidir.

Kaynak: Marmara Belediyeler Birliği Raporu

Sokak Hayvanları Araştırma Raporu
gerçekleri yeterince yansıtıyor mu?

Sokak hayvanlarının popülasyonunu kontrol altına almak ve yönetmek için belediyelerde veteriner
işleri müdürlüklerinin kurulması zorunlu olmalı ve birim müdürü mutlaka veteriner hekim olmalıdır

BÜLENT
ÖZGEN
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Uluslararası Sürdürülebilir
Kalkınmada Kadın Derneği (USKD)
Yönetim Kurulu Başkanı Ayla Alkan,
sürdürülebilir bir gelecek ve üretim
için kadınların iş hayatının her
alanında var olması gerektiğini
söyledi. Toplumun yarısını
oluşturan kadınların hayatın her
alanında çok önemli katkılar
sağladığını vurgulayan Alkan,
toplumsal cinsiyet eşitliğinin
artırılması gerektiğini dile
getirdi. Kadınların sadece iş
guc̈üne katılım değil, toplumsal
hayata katılımları açısından da
desteklenmeleri gerektiğini
kaydeden Ayla Alkan, şöyle

devam etti: “Negatif bir önyargıyla
oluşan 'Kadın yapamaz' göruş̈un̈ün
değiştirilmesi, kadınların farklı iş
kollarına yönlendirilmesi için
toplumumuzda bir zihniyet
dönüşümüne ihtiyaç var. USKD olarak

amaçlarımız arasında bu dönuş̈um̈ü
gerçekleştirecek eğitimleri vermek,
bu konuyu toplumun tüm
katmanlarına doğru bir iletişim

çalışmasıyla anlatmak da
bulunuyor. USKD olarak kız
çocuklarına yapılan yatırımı
sürdürülebilir kalkınmanın
anahtarı olarak görüyoruz.
Özellikle teknoloji ve bilime

erişimde kadın ve kız
çocukları başta olmak üzere;
herkesin erişimini sağlamak

üzere çalışmalarımızı
sürdüreceğiz”

Sürdürülebilir bir geleceğe ışık
tutmak hedefiyle yola çıktıklarını
belirten USKD Başkanı Ayla Alkan,
“Ekip çalışmasıyla, farklı sektörler ve
paydaşlarla işbirliği projeleri yürüterek
kalkınmaya destek sağlamak, ulusal ve
uluslararası düzeyde sürdürülebilir
kalkınma modelleri geliştirmek istiyoruz.
Çünkü kadınlar, sürdürülebilir

kalkınmanın anahtarıdır. Daha eşit ve
daha iyi bir gelecek için çözümler
üretmek amacıyla Birleşmiş Milletler’in
(BM) Sürdürülebilir Kalkınma
Amaçları'nı (SKA) vizyon edinen
Türkiye'deki ilk ve tek iş kadını derneği
olarak bu alandaki projelerimizi yaşama
geçireceğiz” diye konuştu. 
(Haber Merkezi)

Sial’de 6 kıtadan
yoğun ilgi gördü
Matlı Holding bünyesine katılan
Keskinoğlu, Sial Paris Fuarı’nda Mexico
shots, fileturca, chicken rings, döner,
jambon ile sofralık ve pastörize sıvı
yumurta gibi hem geleneksel hem de
yenilikçi ürünlerini tanıttı. 130 ülkeden 7
bin 500 firmanın katıldığı fuarda,
Keskinoğlu standı yoğun ziyaretçi akınına
uğradı. Sial Paris Fuarı’nı değerlendiren
Keskinoğlu Genel Müdürü Önder Matlı,
“2025 yılında Japonya ile uzak doğu
pazarlarını genişletmeyi hedefliyoruz.
Balkanlar’dan Uzakdoğu’ya, Güney
Amerika’dan Afrika’ya, Ortadoğu’dan
Pasifik Adaları’na kadar dünyada birçok
ülkeye hizmet vermekteyiz” dedi. 
(Haber Merkezi)

Salihli’de tanıtım 
rüzgarı estirdiler
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası Kadın
Girişimciler Kurulu’nun 29 Ekim
Cumhuriyet Bayramı etkinlikleri
çerçevesinde düzenlediği "Kadın Eliyle
Yükselen Markalar Tanıtım Günleri”
bayram havasında geçti.  Girişimci
kadınlara el emeği ürünlerini tanıtmanın
yanı sıra satış yaparak aile bütçelerine
katkı sağlama imkanı veren etkinlik,
Kent Meydanı’na yerleştirilen 220
stantta gerçekleştirildi. Gün boyu süren
tanıtım günlerine Salihli’nin yanı sıra
komşu ilçelerden gelen toplam 330
kadın girişimci katıldı. Bir şölen
havasında geçen tanıtım günlerinde
Bahçeşehir Koleji’nin bando gösterisi de
vardı. (Haber Merkezi)

İş birliğine 
imza attılar
Makine ve Kimya Endüstrisi A.Ş. (MKE)
ile Nanografi Nano Teknoloji A.Ş.
arasında savunma sanayisini
millileştirmeye yönelik stratejik iş birliği
sözleşmesi imzalandı. Türkiye’nin ilk
nanoteknoloji şirketi olan Nanografi
Nano Teknoloji A.Ş. (Nanografi) ile
Makine ve Kimya Endüstrisi A.Ş. (MKE)
arasında Türkiye’nin savunma
sanayisinin yerlileşme ve millileşme
hedefine hizmet edecek stratejik bir iş
birliği sözleşmesi imzalandı. İmzalanan
sözleşme kapsamında inşa edilecek olan
Nitroselüloz Üretim Hattı’nın kurulumu
Nanografi Nano Teknoloji tarafından
karşılanacak. (Haber Merkezi)

Tarım ve Orman Bakanlığı
tarafından İzmir, Adana,
Mersin, Hatay, Antalya,
Eskişehir, Ankara ve
Bursa'nın aralarında olduğu 8
ilde 'Yaprağı Yenen
Sebzelerde Kalıntı Eylem
Planı' yürütülüyor. Toplam 12
bin 733 dekar örtüaltı alanında
sebze yetiştiriciliği yapılan
İzmir'de, proje kapsamında
2024 yılında 382 bin 500 TL
bütçe ile Menderes ve
Menemen’deki toplam 250
dekar alanda marul,
maydanoz, roka, tere ve nane

gibi sebze üretimi yapan 75
üreticiye yapışkan tuzak
dağıtıldı. Dağıtılan 17 bin 500
adet sarı, 17 bin 500 mavi ve
şerit halinde 37 bin 500 metre

sarı yapışkan tuzak ile
sonbahar üretim sezonunda
örtüaltı marul üretim
alanlarında zarar yapan beyaz
sinek, yaprak bitleri ve

'thrips'lerle kitlesel olarak
biyolojik mücadele yapılması
ve kalıntının önlenmesi
hedefleniyor. İzmir'in kışlık
sebzelerin üretiminde, diğer
illere göre öne çıktığını
belirten Tarım ve Orman İl
Müdürü Mustafa Şahin, "İzmir,
Türkiye'de özellikle kışlık
sebze yetiştiriciliğinde hemen
hemen birçok üründe ilk
sırada yer alıyor. İklimin,
toprağın vermiş olduğu artılar
ve üreticilerimizin de katma
değeriyle çok ciddi üretimler
yapılıyor" dedi. (DHA)

Yapışkan tuzaklı mücadele başladı
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USKD, kadınların çarkın 
dişlisi olması için uğraşıyor
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Türkiye’de bacasız
sanayinin öncülerinden
Antalya Turizm Fuarı
(ATF24) bu yıl altıncı
kez kapılarını açtı. 60
ülkeden 2 binden fazla
sektör temsilcisinin
katılımıyla Antalya Expo
Center'da başlayan ve 25
Ekim’e kadar sürecek
fuarın açılışına ATF
Kurucusu ve Yönetim
Kurulu Başkanı Selçuk
Meral, Türkiye İş Bankası
Genel Müdür Yardımcısı
Sezgin Yılmaz, Türkiye
Seyahat Acentaları Birliği
(TÜRSAB) Başkan
Yardımcısı Davut Günaydın,
Akdeniz Turistik Otelciler ve
İşletmeciler Birliği
(AKTOB) Başkanı Kaan
Kavaloğlu, Kuzey Kıbrıs Türk

Cumhuriyeti Turizm,
Kültür, Gençlik ve
Çevre Bakanı
(K.K.T.C.) Fikri

Ataoğlu, Antalya Valisi
Hulusi Şahin, CHP Antalya
Milletvekili Sururi
Çorabatır ve çok sayıda
sektör temsilcisi katıldı.

ATF'nin Kurucusu ve
Yönetim Kurulu Başkanı

Selçuk Meral "Fuarcılık da bu
işin bir kolu. 2019’da 4 bin

metrekare ile başladığımız fuarı
bugün 35 bin metrekarelik
alanda, 30 binden fazla katılımcı
ile yapıyoruz” dedi. 

‘EN İYİ TANITIM YERİNDE’
Yerinde pazarlama anlayışı

ile yola devam ettiklerini ve
ülkenin en iyi tanıtımının
yurtdışında değil yine Türkiye’de

yapılacağını sözlerine ekleyen
Meral, “Turizm sektörümüzün bir
fikir platformunda buluşturma
projemiz kabul gördü. Yerinde
fuarcılık anlayışı çok nadir olarak
gerçekleştiriliyor. ATF bu
anlamıyla oyunun
kurallarını değiştiren
tarzda hiçbir yerde
olmayan bir şeyi
başardı. Turizmin
kalbi Antalya’da
sadece Türkiye’yi
değil resort
otelciliğini tanıtan
dünyadaki tek fuar
ATF. Burada.
Polonya'dan
İngiltere'ye Rusya'dan
Balkanlar'a ve Afrika'ya
kadar tur operatörleri var" mesajı
verdi. Konuşmasında kamu ve
özel sektörden fuarı destekleyen

kurum ve kuruluşlara teşekkür
ederek noktalayan Meral, fuarın
büyük iş birliklerine ev sahibi
yapması temennisinde de
bulundu. Fuar boyunca çeşitli

destinasyonların tanıtımı
yapılacak; otelcilik,

geliştirme,
dijitalleşme,
pazarlama gibi
konular çeşitli
panel ve
söyleşilerle ele
alınacak. Hem
ulusal hem de

uluslararası
turizm pazarında

önemli bir platform
olarak dikkat çeken

ATF2024 turizm
profesyonelleri bir araya gelerek
geleceğe yönelik çeşitli iş
birliklerine kapı açacak.

AYCAN
SUPHANDAĞLI

Bacasız sanayinin geleceği 
6. kez ATF2024’te şekillendi

Türkiye'nin turizm sektöründeki bacasız sanayinin
öncülerinden biri olan ATF24, 60 ülkeden 2 binden
fazla katılımcıyla Antalya Expo Center'da başladı
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Kekemeliğin bireylerin iletişim
becerilerinde, sosyal etkileşimlerde
olumsuz deneyimler yaşamasına sebep
olabilen, yaşam kalitesine etki eden bir
akıcılık bozukluğu olduğunu belirten dil ve
konuşma terapisti Yaren Çomak “Genellikle
konuşma sırasında tekrarlar, bloklar ve
uzatmalarla kendini gösteren bu durum,
bireylerin kendilerini ifade etme
biçimlerinde akıcısızlıklara sebep olabilir”
dedi. Çomak, “Kekemelik, genetik bir
yatkınlık ile başlayabilir, ancak çevresel
etmenlerinde göz ardı etmemek gerekir. Bu
durumdan yola çıkarak çocukların üzüldü
veya korktu diye kekeme olmadığı
sonucuna ulaşabiliriz. Genel yatkınlıkların
olabileceği ile duygusal durumlar tetikleyici
mekanizma olabilir” açıklaması yaptı. (İHA)

‘Kekemeliği stres ve kaygı tetikler!’
Tüm dünyada her yıl Ekim ayında meme
kanseri farkındalığı ve erken teşhisin
önemine dikkat çekmek için çeşitli etkinlikler
düzenlenirken, Medicana International İzmir
Hastanesi de her yıl düzenlediği etkinlikleri
bu yıl İzmir Büyükşehir Belediyesi işbirliğiyle
‘Sağlık ve Dayanışma Buluşması’ ile bir araya
getirdi. Tarihi Havagazı Fabrikası’nda
düzenlenen etkinliklerde katılımcılara meme
kanseri hakkında birçok bilgi ve deneyim
aktarıldı. Folkart Carrera Eğitmeni Mina
Tatar ile sabah yogasıyla başlayan gün,’13.
Kat Kim Kanser Olmak İster?’ kitabının yazarı
Yonca Nihal Kakıcı’nın söyleşisi ile sona erdi.
(Haber Merkezi) 

Meme kanserine 
dikkati çektiler...

TÜBİTAK projeleri ile 
yeni ufuklara yolculuk
İzmir İl Milli Eğitim Müdürlüğü 2024 yılında da, TÜBİTAK tarafından desteklenen
projelerle eğitimde yenilikçi ve kapsayıcı adımlar atmaya devam ediyor

İzmir İl Milli Eğitim
Müdürlüğü’nün koordinatörlüğünde
yürütülen ve Dr. Doğan Seyfettin
Aldağ’ın liderliğinde gerçekleştirilen
TÜBİTAK 4008 "Özel Öğrenciler
Doğanın Kucağında Bilim Yolunda
İlerliyor" projesi, hafif ve orta düzeyde
zihinsel engelli ile otizm spektrum
bozukluğu olan öğrencileri bilimle
buluşturdu. Doğa temalı etkinlikler
sayesinde öğrencilerin bilimsel
merakları geliştirilirken, doğa
bilimlerini yaşamlarına adapte
etmeleri teşvik edildi. Görme engelli
öğrencilere yönelik geliştirilen ve
Necla Ersoy
Burhan’ın
yürütücüsü
olduğu
TÜBİTAK 4008
"Bilimin Işığında
Aydınlansın
Dünyam" projesi
de büyük ilgi
çekti. Aşık
Veysel Görme
Engelliler
Ortaokulu
öğrencilerine
yönelik tasarlanan bu proje,
öğrencilerin bireysel ihtiyaçlarına göre
tasarlanmış 5 ana tema etrafında
şekillendi. Doğa ve çevre, matematik,
zeka oyunları, kültür, miras ve sağlıklı
beslenme gibi temalar üzerine
odaklanan etkinlikler, öğrencilerin
bilimsel olguları keşfetmelerini ve
bağımsız yaşam becerilerini
geliştirmelerini sağladı. İzmir’in çeşitli
eğitim ve kültür merkezlerinde

gerçekleştirilen bu proje, öğrencilerin
topluma aktif katılımını teşvik ederek,
öğrenme deneyimlerini zenginleştirdi.

METROPOLİS-TORBALI
TÜBİTAK 4004 "Tarım

Toplumundan Sanayi Toplumuna:
Antik Metropolisten Torbalı'ya"
projesi Torbalı ilçesinde
gerçekleştirildi. Esra Yazgan’ın
yürütücüsü olduğu proje tarihsel
süreçte tarıma dayalı toplum

yapısından sanayileşmeye geçişi
derinlemesine analiz etmeyi amaçlıyor.
Antik metropollerin tarımsal,
ekonomik ve sosyal yapısı incelenerek,
bu bilgiler Torbalı'nın sanayileşme
süreciyle karşılaştırılarak geçmişten
günümüze ekonomik ve sosyal
dönüşüm dinamikleri aydınlatıldı.

YAPAY ZEKA
Öğretmenlere yönelik

düzenlenen TÜBİTAK 4005 "Yapay

Zeka Algoritmaları ile Küresel İklim
Değişikliği Projeksiyonu" projesi ise
11-15 Eylül 2024 tarihleri arasında
İzmir/Selçuk’ta gerçekleştirildi. Dr.
Selcan Kayahan’ın yürütücüsü
olduğu proje kapsamında coğrafya,
biyoloji, bilişim teknolojileri ve fen
bilgisi branşlarındaki 30 öğretmen,
yapay zeka ve veri analizi
konularında eğitim aldı. Bu proje,
öğretmenlere Colab ve Python gibi
platformlar aracılığıyla büyük veri
setlerini işleme ve iklim değişikliği
projeksiyonlarını yapma fırsatı
sundu. Ayrıca, Bülbül Dağı’ndaki
arazi çalışmaları ile iklim
değişikliğinin doğaya olan etkileri
yerinde gözlemlendi. İzmir’deki
öğrencilerin iklim değişikliğini
bilimsel yöntemlerle anlamalarını
amaçlayan TÜBİTAK 4004 "İklim
Değişikliğine İzmir’den Bak" projesi
de başarıyla tamamlandı. 
(Haber Merkezi)

Ege Üniversitesi(EÜ)
Hemşirelik Fakültesinde
Girişimcilik Çalışma Grubu
tarafından “Sağlık Bakım
Festivali -2” etkinliği
düzenlendi. Festivale; EÜ
Hemşirelik Fakültesi Dekanı
Prof. Dr. Ayşegül Dönmez,
Dekan Yardımcıları Doç. Dr.
Fahriye Vatan ve    Doç. Dr.
Eda Dolgun, öğretim üyeleri,
idari-akademik personel ile
öğrenciler katıldı. “Bakımda
İnovasyon” temasıyla
gerçekleştirilen etkinlikte,
hemşirelik
pratiğinde
inovasyonun
önemine
vurgu yapıldı.
Hemşirelik
Fakültesi
Dekanı Prof.
Dr. Ayşegül Dönmez,
“Modern hemşireliğin
temelini atan Florence

Nightingale, 1854 yılında
Kırım Savaşı’nda İstanbul’da
askeri hastanelerde savaş

yaralarından daha fazla
ateşten ve enfeksiyondan
ölen askerlerin ölüm oranını

düşürmek için inovatif bir
şekilde ilk olarak enfekte
fırçaları önledi, hijyenik

düzenlemeler ve özel
diyetler getirerek
ölüm oranını yüzde
45'ten yüzde 2'ye
düşürdü. Kökleri
inovatif olan bir
mesleğin
mensubuyuz,

mesleğimizle gurur
duyuyoruz” dedi. 
(Haber Merkezi)        
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Kış mevsimi, doğanın uykusuna
yattığı bir dönemdir; ama bu, bizim
de hareketsiz kalmamız gerektiği

anlamına gelmez. Tabii bu benim isteğim
mi, tabii ki hayır! Bana kalsa ben de kışın
uykuya yatar baharın ilk aylarında
gözümü tatlı tatlı açardım. Gerçi bu yaz
hepimize öyle bir illallah ettirdi ki inanın
kışı da özlemedim değil… Ancak ne
olursa olsun, kara kış kapıda. Havalar da
yazın çok sıcaktı, kışın bir o kadar soğuk
olacakmış gibi geliyor bana. Soğuk
havanın, vücudumuz üzerinde çeşitli
etkiler yaratırken, zihinsel sağlığımızı da
tehdit ettiğini biliyor musunuz? Bu
dönemde kendimizi hem fiziksel hem de
zihinsel olarak rahatlatmanın yollarını
bulmak önemlidir. İşte, kışa ‘Merhaba’
derken uygulayabileceğiniz bazı keyifli
formüller.

BAĞIŞIKLIK SİSTEMİ
Öncelikle, vücudumuzun savunma

mekanizmasını güçlendirmek için
beslenmemize dikkat etmeliyiz.
Unutmayın, kışın taze sebze ve meyve
tüketimini artırmak, bağışıklık
sistemimizi destekler. Özellikle, portakal,
mandalina ve limon gibi C vitamini
açısından zengin meyveler, kışın
hastalıklara karşı korunmamıza yardımcı
olur. Bunun yanı sıra, ıhlamur ve zencefil
gibi bitkisel çaylar hem sıklıkla
yaşadığımız boğaz ağrılarına hem de
soğuk algınlığına karşı etkili olabilir.
Benim en sevdiğim ise akşamları midemi
rahatlatan rezene, ah bayılıyorum
yemekten sonra onu içmeye…

Bunun yanında, yeterli uyku almak da
vücudumuzun dinlenmesi ve yenilenmesi
için hayati öneme sahip. Kış günlerinin
kısa olması, karanlıkla beraber daha
fazla uyku ihtiyacı doğurur. Zira ben
şimdiden uyumalara doyamadığımı
söylemek istiyorum. Yorgunluk mu
atıyoruz ne! Sürekli uyku, uyku, uyku! Bu
dönemde, uyku düzeninize özen
göstermek ve uyumadan önce
sakinleştirici aktiviteler yapmak, zihinsel
sağlığınızı olumlu yönde etkiler.
Meditasyon, derin nefes egzersizleri veya
hafif bir yoga seansı, zihin ve beden
bütünlüğünü sağlamak için harika
seçeneklerdir.

Ayrıca, fiziksel aktiviteyi kış aylarına
entegre etmek de büyük fayda sağlar.
Kapalı alanlarda yapılabilecek
egzersizler veya açık havada kış sporları
hem bedensel sağlığınızı korur hem de
ruh halinizi iyileştirir. Kış yürüyüşleri,
taze havayı soluyarak bedenimizi
canlandırırken, aynı zamanda doğanın
tadını çıkarmamıza yardımcı olur.

Son olarak, sosyal bağlar kurmak ve
sevdiklerimizle vakit geçirmek, ruhsal
dinginliğimizi artırır. Kışın soğuk
günlerinde iç mekanlarda bir araya
gelmek, dost sohbetleri ve birlikte
geçirilen keyifli zamanlar, zihin
sağlığımıza olumlu katkıda bulunur.
Ayrıca, sanatsal faaliyetlerle uğraşmak;
özellikle resim yapmak, müzik dinlemek
veya soğuk kış akşamlarında
battaniyenizi çekip güzel bir kitap
okumak da zihnimizi besleyen harika
aktiviteler olabilir. Kış mevsimini
karşılamak için alacağınız bu küçük ama
etkili önlemler hem bedeninizi hem de
zihninizi dinç tutmaya yardımcı olacak.
Unutmayın, her mevsimin kendine özgü
güzellikleri ve zorlukları vardır; önemli
olan, bu süreci en keyifli şekilde
geçirmeyi bilmek. Kışa ‘Merhaba’ derken,
bu süreçte sakın kendinizi şımartmayı
unutmayın!

KUBLAY

GÖLGEDEKALANLAR
AYLA

Kış uykusu!

ayla1kublay1@gmail.com

Yaren
Çomak 
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Menemen Belediyesi Güreş Takımı, Buca’da düzenlenen 29 Ekim Cumhuriyet
Turnuvası’nda büyük bir başarıya imza atarak İzmir il şampiyonu oldu

Altay'da Mehmet
şoku yaşanıyor

TFF 2'nci Lig Beyaz Grup'ta son olarak
Karaköprü Belediyespor'a 2-1 yenilerek
bu sezon ilk kez düşme hattına gerileyen
Altay'da Mehmet Günüz şoku yaşandı.
Orta sahada görev yapan 21 yaşındaki
futbolcu omzundan sakatlandı.
Antrenmanda ikili mücadele sonunda
acılar içinde yerde kalan genç futbolcu
omuz sol bölgesinden yaralandı.
Omzundaki bağ yaralanması sebebiyle
operasyon geçiren Mehmet Gündüz'ün
yaklaşık 1 ay sahalardan uzak kalacağı
açıklandı. Altay'da profesyonel olan
Mehmet bu sezon 7 maçta forma
giymişti. (DHA)

SPORCULARI ve antrenörlerini tebrik
eden Menemen Belediye Başkanı Aydın
Pehlivan, “Evlatlarımızın gösterdikleri
üstün performans, hem ilçemizi hem de
kulübümüzü gururlandırdı” dedi.
Menemen Belediyesi Güreş Takımımız,
Buca Afet Evleri Spor Salonu'nda
düzenlenen 29 Ekim Cumhuriyet
Turnuvası’na damga vurdu. Turnuvaya 13

sporcu ile katılan Menemen Belediyesi
Güreş Takımı, 4 altın 2 gümüş 3 bronz
madalya kazanarak İzmir İl Şampiyonu
oldu. Takımın başarısını değerlendiren
Menemen Belediye Başkanı Aydın
Pehlivan, “Sporcularımızın bu başarıları,
disiplinli çalışmalarının ve özverilerinin
bir sonucudur. Kendileriyle gurur
duyuyoruz. Bu zafer, gençlerimize sporun

önemini gösteriyor. Elde ettikleri
başarılar, gelecekte daha büyük hedefler
için bir motivasyon kaynağı olacaktır.
Takımımızın, bu başarısını yalnızca bir
başlangıç olarak görüyor ve gelecekteki
ulusal şampiyonalarda da aynı azim ve
kararlılıkla mücadele etmeyi
hedefliyoruz” diye konuştu. 
(Haber Merkezi)

16 Ekim 2024 Çarşamba Günü
Antalya’da, dört kıta, 10 ülkeden 28
takımın katılımıyla başlayan 9.Dünya Barış
Kupası Masterler Uluslararası Futbol
Turnuvası “Tüm Dünya İçin Barış” dilek ve
temennileriyle tamamlandı. Üç kategoride
gerçekleştirilen turnuvada Moğolistan’ın
Khan Khuns takımı +55, İstanbul Kozyatağı
Masterler +50, Irak FAF takımı +40 yaş’ta
birinciliği kazandı. Süper Kupa’yı ise
finalde karşılaştığı Irak FAF takımını seri
penaltı atışları sonucu mağlup eden Bosna

Hersek’in Master Bosna takımı kazandı.
Turnuvada Ege’yi İzmirspor ve Akhisar
takımları temsil etti. Bosna Hersek ZDK
Ekonomi Bakanı ve Master Bosna
takımının Başkanı Samir Sibonjıc, “Barış
için hepimiz mücadele etmeliyiz. Büyük
devletler barışı sadece istediklerinde ve
bahane olarak kullanıyorlar. Dünya Barış
Kupası’ndan dünyaya mesaj gönderiyoruz.
Savaşları durdurun. Mağdur milletlerin ve
Filistin’in yanında savaşın karşısındayız"
dedi. (Haber Merkezi)

Sarı kırmızılılar 10
Ekim 2023 tarihinde

hayata geçen
cimnastik branşı 1'inci

yaşını kutladı.
Göztepe Kulübü
Onursal Başkanı

Mehmet Sepil ve milli
cimnastikçi Ferhat

Arıcan, Gürsel Aksel
Stadı'nda basın

toplantısı düzenledi
SEPİL, basın toplantısında

yaptığı konuşmada,
cimnastik şubesinin 1
yılda geldiği noktayı
kendisinin bile
tahmin edemediğini
söyledi. İzmir'in her
alanda olduğu gibi
sporda da hareket
geçmesi gerektiğini
kaydeden Sepil,
şöyle konuştu:

"İşin doğrusu şu
anda çok başarılı
olmayan bir İzmir sporu
var. Bizim bunu değiştirmemiz
gerekiyor. Burada cimnastikte
yaptığımız ortada ama hep futbol
konuşuluyor. Zehra'nın Türkiye
Şampiyonası'nda aldığı madalya beni futbolda
alacağımız bir başarı kadar sevindiriyor. Biz
zaten buna alıştığımız, bunu iç dünyamızda
sindirdiğimiz gün sporda daha başarılı adımlar
atacağız."

Sepil,
hedeflerinin
cimnastik
şubesini
Türkiye'de örnek

bir yapı haline
getirmek olduğunu

belirterek, sözlerini
şöyle sürdürdü:
"Bunun için her türlü

altyapımız var. Cimnastik
şubemizin ilk yılı aynı zamanda

kulübümüzün 100. yılı. Kulübümüzün 100.
yılı kutlamaları için de çalışmalara başladık.
Cimnasikte gelecek yıl için konulan 1925
sporcu hedefini burada hepimiz kayıt altına
aldık. Bunun ulaşılabilecek bir hedef olduğuna
inanıyorum. Yüzüncü yılda bütün branşlarda
başarı yakalamış, İzmir'e, Türk sporuna daha

fazla hizmet veren bir yapıya dönüşeceğimize
inanıyorum."

Ferhat Arıcan da eğitimin her şeyin ilk ve en
önemli adımı olduğunu, her çocuğun en iyi
koşullarda spor eğitimi almayı hak ettiğini
söyledi. Göztepe Cimnastik bünyesinde sporcu
sayılarını yüzde yüz artırdıklarını belirten
Ferhat Arıcan, şöyle konuştu:

"Paris Olimpiyatları’nda hem Göztepe’mizi
hem de ülkemizi temsil ettim. Bu, benim için
gerçekten büyük gurur. Yine Göztepeli
cimnastikçiler Mehmet Ayberk Koşak ile Mert
Efe Kılıçer olimpik kadroda yer buldu. Bir
yandan tarih yazıyor, bir yandan tarihe tanıklık
ediyoruz. 2028 Los Angeles Olimpiyat
Oyunları'nda ülkemiz ve Göztepe, çok daha
fazla isimle temsil edilecek. Bu da hayalimiz ve
hedefimiz. Diğer her şey gibi bu da gerçek
olacak."  (DHA)
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Ferhat 
Arıcan

Mehmet
Sepil
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GÜRESE MENEMEN DAMGASI

SÜPER Lig'de son olarak Eyüpspor'a 1-0
yenilen Göztepe, cumartesi günü Gürsel Aksel
Stadı'nda oynayacağı Trabzonspor maçına
mutlak 3 puan parolasıyla hazırlanırken, sarı-
kırmızılılar son 5 maçta rakibini yenemedi.
Son olarak Trabzonspor'a karşı 2019-2020
sezonunda galibiyet alabilen Göztepe, sonraki
5 maçta 4 yenilgi ve 1 beraberlik elde etti.

Trabzonspor'u 2 Kasım 2019 tarihinde
deplasmanda 1-0 mağlup eden Göz-Göz,
sezonun ikinci yarısında bordo-mavililere 3-1
kaybetti. Ertesi sezon Trabzon'da 1-0 yenilen
Göztepe, evinde ise 1-1 berabere kaldı.
Göztepe'nin küme düştüğü 2021-2022
sezonunda Trabzonspor her iki maçta da
rakibini yendi. (DHA)

Altınordu Olcay
Şahan’la çıkışta
TFF 2'nci Lig Beyaz Grup'ta son olarak
deplasmanda Beykoz Anadolu Spor'u 3-1
yenip 18 puanla 2'ncı sıraya adını
yazdıran Altınordu'nun teknik patronu
Olcay Şahan futbolculuk yıllarının
ardından teknik direktör olarak da
kendisini kanıtladı. Türkiye'nin yetiştirici
kulüplerinin başında gelen Altınordu'ya
hemen uyum sağlayan Olcay Şahan, 8
maç sonunda namağlup bir şekilde
takımı zirve ortağı yaptı. 8 maçta 5
galibiyet ve 3 beraberlik elde eden
Şahan'ın Altınordu'su şampiyonluk
adayları arasına adını yazdırdı. (DHA)

Bucaspor’da
Sevinç gitti
TFF 2'nci Lig Kırmızı Grup'ta zirve yarışı
veren Bucaspor 1928'de uzun süredir
asbaşkanlık yapan Mehmet Sevinç
görevden alındı. Başkan Cihan Aktaş'ın
kararıyla Mehmet Sevinç'in kulüple
bağının kalmadığı açıklandı. Sarı-
lacivertli kulüp Mehmet Sevinç'e
hizmetleri için teşekkür mesajı
yayınladı. (DHA)

Olcay
Şahan

Mehmet
Sevinç

KARŞIYAKA 
KAPALI GİŞE

TFF 3. Lig 1. Grup'ta yeni sezona
şampiyonluk parolasıyla başlayan
Karşıyaka, ilk 7 hafta itibarıyla başarılı bir
performansa imza attı. Bu süreçte 6
galibiyet 1 beraberlik alarak topladığı 19
puanla liderlik koltuğunda oturan yeşil-
kırmızılılar, 26 Ekim Cumartesi günü Tokat
Bld. Plevne’yi İzmir’de konuk edecek.
Sezonun en dolu maçını oynamak isteyen
Karşıyaka, bilet fiyatlarında önemli bir
hamle yaparak Maraton Tribünü bilet
fiyatlarını 10 TL olarak belirledi. Konuyla
ilgili kulüpten yapılan açıklamada,
“Kulübümüzün içinden geçtiği bu zorlu
dönemden birlik ve beraberlik duygusu ile
daha güçlü bir şekilde çıkacağımıza
inanıyoruz. Bu dönemde oynayacağımız
kritik Tokat Bld. Plevne karşılaşmasında,
Büyük Karşıyaka Taraftarı’nın gücünü en
etkili ve derinden hissedebilmek ve daha
geniş kitlelerimizle bir arada olabilmek için
Maraton Tribünü bilet fiyatları, hizmet
bedeli dahil 10 TL olarak belirlenmiştir”
ifadelerine yer verildi. (İHA)



SAYFA 12 SIYAH MAVI KIRMIZI SARI

24 EKİM 2024 PERŞEMBE
4 TL

Tasarım: PELİN PEKEDİS

TÜM DÜNYAYA TANITIM
Ege Mobilya Kağıt ve Orman Ürünleri İhracatçıları
Birliği Başkanı Ali Fuat Gürle, “Mobilya
sektörümüzde gelecek vadeden gençlerin
tasarımlarını ortaya çıkarırken, markalaşmış
Türk tasarımcı ve tasarımlarını da
dünyaya tanıtıyoruz. Tasarım
yarışmalarımız katma değeri yüksek
ihracat hedefimize ulaşmamızdaki en
büyük araç ve sektörümüzün
tasarımcılarla iş birliğine çok önemli
bir network oluşturulmasına olanak
sağlıyor. Nakdi ödüllerden ziyade
yurtdışı eğitim bursu ve fuar
ziyaretleri ödülleri onların gelecekleri
için çok önemli” dedi. (Haber Merkezi)

‘Ekim Geçidi’
yine mest etti
İzmir’de sanatseverleri bir araya
getiren geleneksel Ekim Geçidi
Disiplinlerarası Sergisi, Uğur
Mumcu Kültür ve Sanat
Merkezi’nde bu yıl 23. kez
kapılarını açtı. Bornova
Belediyesi’nin desteğiyle hayata
geçirilen etkinlik, hem profesyonel
hem de amatör sanatçıları aynı
platformda bir araya getirdi.
(Haber Merkezi)

Çevreci miniklerin
örnek dayanışması
Gaziemir Belediyesi, çocuklara
sürdürülebilirlik ve geri dönüşüm bilinci
kazandırmak amacıyla Giysi, Oyuncak,
Kitap İkinci El Pazarı’nın (GOKİP) ikincisini
düzenledi. Festival alanında yapılan
etkinliğe katılan çocuklar, kullanmadıkları
giysi, kitap, oyuncak gibi eşyaların satışını
yaptılar. Belediye meclis üyeleriyle birlikte
satış tezgâhlarını ziyaret eden Gaziemir
Belediye Başkanı Ünal Işık, çocuklarla
sohbet etti, alışveriş yaptı. GOKİP’te ikinci
el eşyalarının satışını yapan çocuklar hem
okul harçlıklarını kazandılar hem de
ürünleri yeniden kullanıma sunarak doğayı
korudu. Başkan Işık,“Çevreci
çocuklarımıza teşekkür ediyorum” dedi.
(Haber Merkezi)

Eşitlik için tek
yürek oldular
Türkiye Kadınlar Hentbol Süper Ligi’nde
mücadele eden İzmir Büyükşehir Belediyesi
Spor Kulübü’nün Trabzon Ortahisar ile karşı
karşıya geldiği mücadeleye toplumsal
cinsiyet eşitliği mesajları damga vurdu.
Kültürpark Celal Atik Spor Salonu’ndaki
müsabakada sporseverler Türkiye’de son
dönemde yaşanan kadın cinayetlerine
dikkat çekti. İzmir ekibi sahaya,
“Cumhuriyet Her Yerde/Sözlerimizle Eşitliği
İnşa Ediyoruz” yazılı pankartla çıktı.
Seyirciler ise kadın erkek eşitliğine vurgu
yapan dövizlerle mesaj verdi. Müsabaka 30-
30 eşitlikle sonuçlanırken kadınların,
erkeklerin ve toplumun tüm kesimlerinin
potansiyellerini gerçekleştirebileceği bir
ortam yaratmak için birlikte olunması
yönünde çağrı yapıldı. (Haber Merkezi)
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Germiyan’da
coşku ve hüzün
Çeşme Germiyan Mahallesi, İzmir
Büyükşehir Belediyesi tarafından
gerçekleştirilen Cumhuriyet Her Yerde
etkinliğine ev sahipliği yaptı. Çocuklara ve
gençlere yönelik düzenlenen spor
aktiviteleri, teknoloji atölyesi, resim,
satranç, yüz boyama ve VR gözlük
deneyimi gibi etkinlikler büyük ilgi gördü.
Tiyatro oyunu, İzmir Büyükşehir Belediye
Bandosu konseri ve perküsyon ustası
Hamdi Akatay ile ekibinin gösterisi de ilgi
topladı. Atatürklü Yıllar Fotoğraf Sergisi
ise tüm Germiyanlılara duygusal anlar
yaşattı. (Haber Merkezi)

Editör: HAKAN SERBEST

Ege Mobilya Kağıt ve Orman Ürünleri İhracatçıları Birliği’nin düzenlediği
Ezber Bozan Tasarım Yarışması tasarımcılar için gerçek bir dönüm noktası
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İZMİR KÜLTÜR YOLU
FESTİVALİ’NE HAZIR
İzmir, konserlerden sergilere, tiyatrodan opera ve bale gösterilerine, söyleşilerden
atölyelere, çocuk etkinliklerinden dijital sanatlara kadar yüzlerce etkinliğe sahne olacak

58 MEKANDA ETKİNLİK
Türkiye Kültür Yolu Festivali'nin bu

yıl 15'inci durağı İzmir olacak.
Kültür ve sanat etkinlikleriyle dolu

İzmir Kültür Yolu Festivali, 26
Ekim-3 Kasım arasında yapılacak.

Kültür Yolu Festivali direktörü
Selim Terzi, farklı 100'den fazla

kültür sanat etkinliğinin toplamda
500'e yakın programda, kentteki

58 ayrı mekanda
gerçekleştirileceğini söyledi.

ÇOK ÖZEL ESERLER
Terzi, "Ankara ve İstanbul'la
başlattığımız özellikle Pablo Picasso
sergisi İzmir'de sanatseverlerle
buluşacak, çok özel eserleri görme
fırsatı bulacaklar. Yine, pop art
sanatının öncülerinden Andy
Warhol'un bir seçkisi, Türkiye'nin
arkeoloji mirasını yapay zekayla
buluşturan Refik Anadol'un Yeryüzü
Rüyaları: Anadolu başlıklı sergisi

sanatseverlerle buluşacak" dedi. (AA)
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Kütahya’nın Simav ilçesine
bağlı Gümüşsu (Kelemyenice)
köyünde yaşayan Dilek
Karakoç, altın çileği keyifle
yetiştirdiğini söyledi. Dünyanın
en zengin lif oranına sahip
meyvesi olarak bilinen altın
çileği deneme amaçlı diktiğini

belirten Karakoç, “Verimi gayet iyi.
Bizim bu topraklarımızı altın çilek
sevdi. Faydaları saymakla
bitmeyen ve antioksidan oranı
yüksek bir meyve. Çarşamba
günleri kurulan Simav pazarında
ürünleri satıyorum. Simavlılar
bayılıyor” dedi. (Haber Merkezi)
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